




3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,809,000یک مثقال طلا

1,110,200یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,890,000سکه بهار آزاد ی

10,905,000سکه امامی

5,460,000نیم سکه

2,820,000ربع  سکه

1,840,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

صندوق بازنشستگی کشوری ؛

فقط 4 هزار بازنشسته کالای ایرانی خریدند
مدیرکل امور مالی صندوق بازنشستگی کشوری با بیان اینکه تاکنون 28 هزار بازنشسته 
در طرح خرید کالاهای ایرانی در سامانه بانک صادرات نام نویسی کرده اند از استقبال کم 

آنان از اجرای این طرح خبر داد.
حسین بخشی زاده در مصاحبه با خبرنگاران افزود: از این تعداد برای 25 هزار نفر کارت 
خرید صادر شده است و تاکنون 4 هزار نفر از آنان کالای ایرانی خریدند.وی گفت: کم بودن 
حجم تبلیغات فروشگاه ها از علل مهم بی توجهی بازنشستگان به این نوع تسهیلات است.

بخشی زاده یکی دیگر از مشکلات پیش روی این طرح را تعیین حداکثر حقوق یک 
میلیون و 500 هزار تومانی دانست و افزود: با پیشنهاد صندوق بازنشستگی این سقف 
برداشته شده است و همه بازنشستگان می توانند از این تسهیلات پیش بینی شده که 
سود آن 12 درصد است استفاده کنند.مدیرکل امور مالی صندوق بازنشستگی کشوری 
همچنین به آغاز رایزنی های صندوق بازنشستگی کشوری با بانک صادرات برای پرداخت 
وام با کارمزد 4 درصد به بازنشستگان اشاره کرد و گفت : زمان نام نویسی برای پرداخت 
این نوع تسهیلات مهر امسال است.وی بدون اشاره به سقف پیش بینی شده برای پرداخت 
وام بانکی به بازنشستگان ، تعداد افرادی را که می توانند از این تسهیلات استفاده کنند 
بیش از 250 هزار نفر برشمرد و افزود : مردم می توانند برای دریافت وام بانکی به سامانه 
صندوق بازنشستگی مراجعه کنند.بخشی زاده با بیان اینکه صندوق بازنشستگی کشوری 
هر ماه بیش از 2 هزار میلیارد تومان حقوق به یک میلیون و 300 هزار بازنشسته پرداخت 
می کند علت اینکه هم اکنون این میزان حقوق بدون تاخیر به حساب آنان واریز می 
شود حذف دستگاه ها به عنوان واسطه دانست و گفت : با این روش همه وجوهی که از 
خزانه دولت دریافت می شود همراه با سایر منابع به حساب بازنشستگان واریز می شود.

وی پرداخت حقوق بازنشستگان به دستگاه های اجرایی را که بعد از یک تاخیر چند روزه 
به حساب آنان واریز می کردند بسیار نامناسب توصیف کرد و افزود: هم اکنون این روش 
پرداختی در 25 استان لغو شده است و حقوق به صورت مستقیم به حساب بازنشستگان 
واریز می شود.بخشی زاده با اشاره به اینکه روش جدید پرداختی حقوق بازنشستگان در 6 
استان هنوز اصلاح نشده است، تاکید کرد : این مشکل تا شهریور امسال برطرف می شود.
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قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در مسکن مهر از واگذاری 300 
هزار واحد مسکن مهر تا پایان سال خبر داد.

اصغری مهرآبادی درنشست خبری که دیروز برگزار شد ، 
گفت :  تا پایان سال 300 هزار مسکن مهر واگذار می شود تا 
واگذاری های مسکن مهر در دولت یازدهم به یک میلیون واحد 
برسد.مجموع قراردادهای منعقد شده با بانکهای عامل در حوزه 
مسکن مهر 2 میلیون و 215 هزار واحد مسکونی است که 
اسکلت و سقف 2 میلیون و 150 هزار واحد مسکونی به اتمام 
رسیده است. وی افزود: 2 میلیون و 76 هزار واحد مسکونی در 
مجموع سفت کاری شده و نازک کاری یک میلیون و 908 هزار 
واحد مسکونی نیز به اتمام رسیده است.مهرآبادی خاطرنشان 
کرد: به طور متوسط در دولت یازدهم سالانه 240 هزار واحد 
مسکونی واگذار شده است.وی افزود: البته این واگذاری منوط 
به تأمین خدمات زیربنایی است چرا که دولت در 1.5 ماه اخیر 

مصوبه ای را در جهت تسریع افتتاح های واحدهای مسکونی 
ابلاغ کرد تا به تأمین خدمات زیربنایی واحدهای مسکن مهر 
کمک کند.وی تصریح کرد: در یک بند از این مصوبه مقرر شد 
از اسناد خزانه اسلامی هزار میلیارد تومان در اختیار وزارت نیرو 
قرار گیرد و همچنین 400 میلیارد تومان نیز در اختیار وزارت 
نیرو و در یک بند دیگر 250 میلیارد تومان برای تأمین خدمات 
زیربنایی در اختیار وزارت نیرو قرار خواهد گرفت و وزارت راه و 
شهرسازی 700 میلیارد تومان برای تأمین خدمات زیربنایی و 
روبنایی مسکن مهر هزینه کرده است.وی درباره اورده مردم 
در مسکن مهر گفت: مجموع آورده مردم اگر به طور میانگین 
برای هر واحد 20 میلیون تومان در نظر بگیریم، به حدود 
40 هزار میلیارد تومان میرسد که تاکنون بخشی از این مبلغ 
پرداخت نشده است.وی افزود: 55 هزار و500 میلیارد تومان 
هم تسهیلات بانکی مصوب شده است که تا امروز 46 هزار و 

700 میلیارد تومان وام پرداخت شده است. همچنین تاکنون 
حدود 106 هزار میلیارد تومان هزینه پروژه مسکن مهر بدون 
احتساب قیمت زمین بوده است.قائم مقام وزیر راه و شهرسازی 
در طرح مسکن مهر مجموع قراردادهای منعقد شده با بانکهای 
عامل را 2 میلیون و 215 هزار واحد اعلام کرد و اظهارداشت: 
تاکنون اسکلت و سقف 2 میلیون و 500 هزار واحد به اتمام 
رسیده و سفت کاری 2 میلیون و 76 هزار واحد هم پایان 
یافته است.مهرآبادی با اشاره به اینکه یک میلیون و 908 هزار 
واحد نازک کاری را به پایان رسانده اند، گفت: در دولت یازدهم 
710 هزار واحد به اتمام رسیده و 240 هزار واحد هم سالانه 
افتتاح داشتیم.مهرآبادی به مصوبه دولت برای اختصاص هزار 
میلیارد تومان اسناد خزانه اسلامی به وزارت نیرو اشاره کرد 
و گفت: 400 میلیارد تومان و 250 میلیارد تومان در اختیار 
وزارت نیرو قرار گرفته همچنین 100 میلیارد تومان هم از محل 
منابع وزارت نیرو برای تامین خدمات زیربنایی اختصاص یافته 
است.وی با اشاره به اینکه تاکنون بالغ بر 700 میلیارد تومان 
برای خدمات زیربنایی و روبنایی از محل منابع مالی وزارت راه 
و شهرسازی پرداخت شده است، افزود: دولت به تازگی مصوبه 
ای را ابلاغ کرده مبنی بر اینکه اجازه داده شده که از منابع 
داخلی برای آماده سازی راه های دسترسی و دیوار حائل استفاده 
کنیم.قائم مقام وزیر راه و شهرسازی افزود: همچنین از محل 
فروش واحدهای فاقد متقاضی و فروش واحدها به پیمانکاران 
شرکت ها می توانیم هزینه خدمات زیربنایی و روبنایی را تامین 
کنیم.مهرآبادی با بیان اینکه تاکنون 1500 نفر برای واحدهای 
فاقد متقاضی ثبت نام کرده اند، گفت: پیشرفت فیزیکی پروژه 
ها ما 92 درصد است که البته به دلیل منابع مالی کمی بود 
که در سالهای گذشته با آن روبرو بودیم.وی با بیان اینکه 
در مجموع 307 هزار واحد از مسکن مهر باقی مانده است، 
اظهارداشت: برخی از این واحدها درگیر مسائل قضائی هستند 
که خوشبختانه با دستور رئیس قوه قضائیه قرار شده است تا 
این پرونده ها با سرعت بیشتری بررسی شود.قائم مقام وزیر راه 
و شهرسازی با تاکید بر اینکه تحویل، مقدم بر افتتاح رسمی 
واحدهای مسکن مهر است، گفت: در شهر جدید پردیس 
ساخت 43 هزار واحد به اتمام رسیده و تا پایان سال زمینه 
تحویل 35 هزار واحد هم فراهم است.مهرآبادی با اعلام اینکه 
230 هزار واحد فاقد خدمات زیربنایی در کشور داریم، گفت: تا 

هفته دولت افتتاح می شود.

مدیرعامل ایران خودرو: با عملیاتی شدن قرارداد مشترک ایران خودرو و پژو فرانسه، نخستین 
محصول مشترک دو شرکت اسفند وارد بازار می شود.

هاشم یکه زارع در حاشیه مراسم بیست و یکمین سالگرد ورود ایران خودرو به بورس در جمع 
خبرنگاران افزود: دیروز 45 میلیارد تومان از طرف شرکت پژو و 45 میلیارد تومان از طرف ایران 
خودرو به حساب مشترک واریز شد و به این ترتیب کار مشترک دو شرکت در قالب شرکت 
ایکاپ اغاز شد.وی با بیان اینکه شرکت ایکاپ با سرمایه گذاری مشترک 50 -50 ایران خودرو و 
پژوتاسیس شده است افزود: طبق قرارداد که با انتقال فناوری جدید از طرف پژو به ایران همراه 
خواهد بود نخستین محصول مشترک این دو شرکت اسفند امسال وارد بازار می شود.یکه زارع 
با اشاره به رایزنی های انجام شده برای مشارکت با دیگر شرکتهای معتبر خودروسازی نیز گفت: 
تاکنون با شش شرکت مذاکراتی انجام شده است که دو قرارداد در مراحل نهایی قرار دارد.

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو اطلاع رسانی در خصوص نام شرکتهای طرف قرارداد را 
به آینده موکول کرد. یکه زارع با اشاره به تلاشهای انجام شده برای دستیابی به بازارهای جدید 
صادراتی گفت: با تلاشهای انجام شده میزان صادرات خودرو در سال 94 نسبت به سال 93 دو 
برابر شده است.وی افزود: یکی از موارد مهم در قرارداد کار مشترک با پژو اختصاص حداقل 30 
درصد از محصولات تولیدی در بازار منطقه ای پژو است که این مهم نقش مهمی در توسعه 

صادرات خودرو خواهد داشت.
پژو 207 ساخت داخل بهمن ماه به بازار می آید 

مدیر عامل ایران خودرو گفت: پژو 207 صندوق دار اتوماتیک ساخت داخل بهمن امسال 
به بازار می آید.

هاشم یکه زارع ؛ با بیان اینکه  این خودرو فردا به طور رسمی رونمایی می شود، قیمت پژو 
207 صندوقدار ساخت داخل را زیر 50 میلیون تومان اعلام کرد.وی تاکید کرد: این محصول با 
قطعات داخلی و بدون اتکا به پژو تولید شده است.یکه زارع خاطرنشان کرد: پژو 207 هاچ بک با 

اتکای به توان داخلی تولید شده است که این خودرو  نیز قرار است با قیمت حدود 40 میلیون 
تومان  شهریور امسال به بازار عرضه شود.مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو  افزود: از دو سال 
و نیم پیش تاکنون اتومبیل رانا که محصولی یک ستاره بود به سه ستاره تبدیل شده و همه 

قطعات آن ساخت داخل بوده و جزو بهترین محصولات ایران خودرو است.

معاون وزیر صنعت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و 
شهرک های صنعتی ایران گفت: در راستای کمک به رونق 
واحدهای  جرایم  ریال  و 600میلیارد  هزار  سه  اقتصادی 

صنعتی کشور در قالب طرح 'رونق' بخشیده می شود. 
علی یزدانی شامگاه سه شنبه در بیست وهفتمین اجلاس 
سراسری رئیسان خانه های صنعت، معدن و تجارت کشور 
در سنندج افزود: براساس دستورالعمل بخشودگی جرایم و 
درقالب طرح رونق، 90 درصد جرایم واحدهای صنعتی که 
طبق بررسی ها میزان آن حدود سه هزار و 600 میلیارد ریال 
است، بخشیده می شود. وی ادامه داد: طرح رونق از مرداد 
سال جاری شروع می شود و واحدهای صنعتی که دارای 
جرایم باشند برای بخشودگی به بانک ها معرفی خواهند شد. 
وی اظهارکرد: تاکنون 32 هزار و 590 واحد صنعتی کوچک 
در کشور برای دریافت تسهیلات بانکی ثبت نام کرده و پرونده 
هشت هزار و 290 واحد دیگر نیز در کارگروه موانع تولید 

مورد بررسی قرار گرفته است. 
او با اشاره به اینکه اکنون 88 هزار و 352 واحد صنعتی 
در کشور پروانه بهره برداری دارند؛ افزود: از این تعداد 80 
هزار و 467 واحد صنایع کوچک و چهار هزار و 362 واحد 
متوسط هستند و در مجموع 96 درصد واحدهای صنعتی 

دارای پروانه بهره برداری کشور را صنایع کوچک و متوسط 
تشکیل می دهد. وی اضافه کرد: بیش از یک میلیون نفر در 
بخش صنایع کوچک اشتغال دارند و تولیدات این واحدها 
16.8 درصد کل ارزش افزوده و 10 درصد صادرات کشور را 
تشکیل می دهند. یزدانی با اشاره به وجود 37 هزار و 583 
واحد مستقر در شهرک ها و نواحی صنعتی کشور اظهار کرد: 
34 هزار و 952 واحد از این تعداد را صنایع کوچک و مابقی 
را صنایع متوسط و بزرگ تشکیل می دهند. معاون وزیر 
صنعت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایران به طرح های صنعتی در حال ساخت در کل 
کشور اشاره کرد و گفت: هم اکنون 98 هزار و 579 واحد 
در حال ساخت در کشور وجود دارد که دو هزار و 70 مورد 
آن مربوط به کردستان است. به گفته وی با پیش بینی ها و 
برنامه ریزی هایی که انجام شده تا پایان سال جاری 9 هزار 
و 222 طرح در سطح کشور باید به چرخه تولید و اشتغال 
برسد که سهم استان کردستان از این میزان 121 طرح است. 
وی با بیان اینکه هزار و 502 واحد صنعتی در تملک بانک 
ها قرار دارند گفت: هزار و 100 واحد از این تعداد در داخل 
شهرک ها و نواحی صنعتی مستقر هستند و 75 درصد از این 
تعداد فعال و 25 درصد غیر فعال هستند. مدیرعامل سازمان 

صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران اظهار کرد: طبق 
بررسی های انجام شده 590 واحد صنعتی دیگر نیز از سوی 
بانک های عامل به دلیل بدهی های مالی برای تملیک واحد 
نامه دریافت کردند. وی در ادامه به کارگروه های برگزار شده 
در استان های کشور اشاره کرد و گفت: اولویت اصلی این 
کارگروه ها در سطح کشور حمایت از واحدهایی است که 
محصولات تولیدی آنها دارای بازارهای داخلی و صادراتی 
است. به گفته وی کارگاه هایی مورد حمایت کارگروه رفع 
موانع تولید قرار می گیرند که دارای مجوز معتبر از وزارتخانه 
های صنعت، معدن و تجارت و جهاد کشاورزی باشند. او 
گفت: مشکلات واحدهای تولیدی بزرگ استان های مختلف 
کشور در کارگروه ملی رفع موانع تولید مورد بررسی قرار می 
گیرند. معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه 
هم اکنون 950 شهرک و ناحیه صنعتی در کشور وجود 
دارد افزود: در 870 شهرک و نواحی صنعتی کشور به میزان 
136 هزار هکتار زمین در اختیار صاحبان صنایع قرار گرفته 
است. وی اضافه کرد: در 9 استان مختلف کشور شهرک های 
فناوری دایر شده و این قابلیت برای سایر استان های دیگر 
کشور نیز فراهم شده و 9 منطقه ویژه اقتصادی در استان های 

مختلف وجود دارد. 

قائم مقام وزیر راه و شهرسازی خبرداد :

واگذاری 300 هزار واحد مسکن مهر تا پایان سال

مدیرعامل ایران خودرو :

همکاری مشترک ایران خورو و پژو عملیاتی شد

معاون وزیر صنعت: 

3600 میلیارد ریال جرایم واحدهای صنعتی کشور بخشیده می شود 

طیب نیا در مصاحبه با بلومبرگ: 

ایران پس از 14 سال به بازار جهانی
 اوراق قرضه باز می گردد 

پایگاه خبری بلومبرگ آمریکا به نقل از وزیر امور اقتصاد و دارایی کشورمان گزارش داد، 
ایران برای نخستین بار از سال 2002 به دنبال بازگشت به بازار جهانی اوراق قرضه است. 
به گزارش ایرنا، تارنمای بلومبرگ نوشت: جمهوری اسلامی ایران یک سال پس از امضای 
برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( که این کشور را از انزوا نجات داد، به دنبال تامین مالی 

توسعه اقتصادی کشور از طریق ورود به بازار جهانی اوراق قرضه است.
»علی طیب نیا« وزیر امور اقتصاد و دارایی ایران که وزارتخانه وی در خط مقدم تامین 
دسترسی ایران به سیستم مالی جهانی است در مصاحبه با شبکه خبری بلومبرگ در 
تهران گفت: انتظار می رود ایران در آینده نزدیک یک رتبه اعتباری داشته باشد، گامی 
که می تواند به جذب سرمایه گذاران اوراق قرضه کمک کند. وی افزود: مقام های ایرانی 

سرگرم مذاکره با موسسات رتبه سنجی هستند.
بلومبرگ نوشت، حجت الاسلام و المسلمین »حسن روحانی« رییس جمهوری ایران، 
10 ماه قبل از به پایان رسیدن دوره ریاست جمهوری خود به دنبال این است که به خاطر 
ملت 80 میلیونی کشورش، جهت موفقیت های سیاسی خود را به سوی منافع عینی 
اقتصادی بچرخاند. به گزارش بلومبرگ، تلاش وی برای جذب میلیاردها دلار سرمایه 
گذاری خارجی نیازمند بازسازی زیرساخت هایی است که نگرانی بانک های جهانی از 
تحریم های خزانه داری آمریکا مانع رشد آنها می شود.این تارنمای خبری آمریکایی 
نوشت، برجام که در ژوئیه 2015 امضا شد، شامل لغو تحریم های خزانه داری آمریکا 

نمی شود. 
تهران به شدت از اقدام های قانونگذاران جمهوریخواه آمریکا در جهت کنارگذاری برجام 

و بی اثر کردن آن انتقاد می کند. 
طیب نیا در ادامه گفت وگو با بلومبرگ تصریح کرد: در زمینه روابط بانکی به ویژه بانک 
های بزرگ، ما هنوز با مشکلاتی روبرو هستیم. اگر چه ، برخی از این مشکلات به تدریج 

و به مرور زمان حل می شود.

بررسی وضعیت نقدینگی در 18 سال گذشته 

 کدام دولت رکورد دار رشد نقدینگی است؟
نقدینگی در سال گذشته بیش از 30 درصد افزایش یافت و طبق پیش بینی ها از هزار 

هزار میلیارد تومان فراتر رفت .
به گزارش خبرآنلاین، آمارهای ارائه شده از سوی بانک مرکزی بر افزایش 234 هزار 
و 910 میلیارد تومانی نقدینگی در سال گذشته دلالت دارد . به این ترتیب حجم کل 
نقدینگی در ایران از 782 هزار و 380 میلیارد تومان به هزار هزار و 17 هزار میلیارد تومان 
رسیده است تا افزایش 30 درصدی نقدینگی در سومین سال فعالیت دولت یازدهم ثبت 

شود .
 هر چند رقم 30 درصدی برای افزایش نقدینگی در سال گذشته رقمی قابل توجه تلقی 
می شود اما بررسی ها نشان می دهد هنوز رکود رشد نقدینگی در دو دهه گذشته شکسته 
نشده است . رشد نقدینگی یکی از مهمترین مشکلاتی است که در سال های گذشته 

اقتصاد ایران را در مضیقه و فشار قرار داده است . 
بررسی آمارهای ارائه شده از سوی بانک مرکزی نشان می دهد در 18 سال گذشته، رشد 
نقدینگی در 7 سال از این دوره زمانی بیش از سی درصد بوده است . برخی کارشناسان 

رشد شتابان نقدینگی را یکی از عوامل افزایش تورم در ایران می دانند . 
 با این وجود بالاترین رشد نقدینگی در این دوره زمانی متعلق به دولت نهم است چرا که 
در سال 1385 رکورد رشد 39.4 درصدی نقدینگی را در کارنامه خود ثبت کرده است 
. پس از آن نیز بالاترین رشد نقدینگی کشور در سال 1392 رخ داد . در این سال رشد 

حجم نقدینگی 38.8 درصد اعلام شده است . 
در سال های گذشته یکی از مهمترین سئوالات مطرح شده از سوی کارشناسان ، 
دلایل کمبود نقدینگی واحدهای تولیدی در عین رشد شتابان نقدینگی در کشور است . 
کمیجانی، پیش تر درباره مهمترین دلایل رشد نقدینگی در سال 1394 گفته بود: ضریب 
فزاینده نقدینگی در پایان سال گذشته به 6.624 رسید که نسبت به پایان سال 1393، 
11 درصد افزایش یافت و در مقایسه با رشد دوره مشابه سال 1393 )10.5 درصد(، 0.5 
واحد درصد افزایش نشان می دهد. لذا، عامل اصلی رشد نقدینگی در سال 94، رشد پایه 

پولی است.

انتقاد از خروج سالانه ارزهای هنگفت برای واردات عمده چادر مشکی

حمایت از تولید پیش شرط صادرات 
کالاهای ایرانی 

عضو کمیسیون انرژی مجلس، با انتقاد از واردات عمده چادر مشکی به کشور، گفت: 
باید به سمت وسویی حرکت کنیم که تولید داخل علاوه بر کفاف نیازها به صادرات نیز 

منجر شود. 
هدایت الله خادمی درگفت وگو با خانه ملت،با انتقاد از واردات گسترده کالاهای مشابه 
تولید داخل، گفت: واردات بی رویه نتیجه بی توجهی به تولید ملی و نیازهای تولیدکننده 

داخلی است.
نماینده مردم ایذه و باغملک در مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه باعث تاسف است 
که کشور مسلمان ما واردکننده چادر از کشورهای دیگر باشد، افزود: تولید پارچه های 
مرغوب در کشور نیازمند حمایت واقعی است تا به این ترتیب ارز از کشور خارج نشده و 

رونق اقتصادی را شاهد باشیم.
وی با تاکید بر اینکه در حال حاضر کشورهای بسیاری چون سوئیس، ژاپن و کره که 
مصرف کننده چادر نیستند تأمین بازار ما را به عهده دارند، تصریح کرد: باید به سمت 

وسویی حرکت کنیم که تولید داخل علاوه بر کفاف نیازها به صادرات نیز منجر شود.
خادمی با بیان اینکه باید به تفکر اقتصاد مقاومتی و ضرورت تحقق آن اعتقاد کاملی 
وجود داشته باشد، گفت: شعار دادن در زمینه اقتصاد مقاومتی هیچ دردی از مشکلات 

کشور دوا نخواهد کرد.
 این نماینده مردم درمجلس دهم،با تاکید براینکه برخی سیاست های غلط منجر به 
ایجاد مافیا در زمینه واردات کالاهای مشابه تولید داخل شده است،افزود: عبور از تفکر 
سنتی و توجه صرف به اقتصاد مقاومتی،تنها رمز عبور ما از شرایط فعلی و رشد اقتصادی 

است.
وی ادامه داد:توجه به فعالیت هایی که توجیه اقتصادی برای کشور داشته باشد،می تواند 

تحرک درامور اقتصادی را تقویت و تحول در این زمینه را منجر شود.
خادمی،افزود:توجه به تولیدملی می تواند به رشد اشتغال برای جوانان ایرانی کمک کند 

از این رو نباید مسیرهای منتهی به تحقق اقتصاد مقاومتی غافل شد.
عضوکمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی،یادآور شد:بهره گیری از مزیت های 

اقتصادی موجود درکشور ما را از وابستگی صرف به درآمدهای نفتی می رهاند.

وزیر راه و شهرسازی  با بیان اینکه مهندسان ناظر 
به مقررات شهرسازی پایبند باشند گفت: برای حل 
بازآفرینی شهرها  باید طرح  مشکلات کلانشهرها 

اجرایی شود. 
عباس آخوندی در نخستین اجلاس جهانی شوراها 
و شهرداران 2016 با اشاره به مشکلات شهرداری 
ها در خصوص تامین درآمدها اظهار داشت: به بهانه 
کسب درآمد، شهرهای ایران که تبلور تمدن و فرهنگ 
ایرانی هستند مسیر معکوسی را طی کرده و شهرها، 

جولانگاه عده ای سوداگر قرار گرفته اند.
وی خطاب به اعضای شوراهای کشور افزود: صادقانه 
درخواست می کنم برای توجه به آینده، شهرها را 
یک نهاد اجتماعی ببینند و تمام مسائل اجتماعی را 
در نظر بگیرند و به بهانه توسعه شهری، حقوق دیگر 

شهروندان و اجزای شهر را نادیده نگیرند.
آخوندی با انتقاد از نگاه درآمدی به شهرها ادامه 
داد: نباید شهرها را به عده ای سوداگر بفروشیم، آن 
وقت دیگر نه از محیط زیست شهری خبری است، نه 
حمل و نقل و نه زندگی بانشاط شهری. باید از جایی 

تصمیم بگیریم.
آخوندی با بیان اینکه همه ما اعتقاد داریم شهر بدون 
فعالیت بخش خصوصی امکان توسعه ندارد، گفت: اما 
نباید فعال کردن بخش خصوصی، نادیده گرفتن 
حقوق شهروندان باشد، نباید به این بهانه قوانین و 
مقررات را زیر پا بگذاریم. نباید به دلیل فعال کردن 
بخش خصوصی، تبعیض گسترده شهری را به وجود 
آورده و شهر را دوقطبی و سبب ایجاد بالاشهر و پایین 

شهر شویم.
وی با بیان اینکه در بسیاری از شهرهای کشور 
بسیاری از ناهنجاری ها به دلیل فعال کردن بخش 

خصوصی ایجاد شده است، گفت: قانونگذاران باید از 
درون نظام شهری به دنبال حل این مشکل باشند 
و به دلیل فعالیت بخش خصوصی، حقوق فردی 

شهروندان را پایمال نکنیم.

وی با اشاره به ساخت و سازهای منطقه یک شهر 
تهران گفت: زمانی این منطقه باغستان بود. اما به 
دلیل هجوم ساختمان های بدقواره و به ظاهر اشرافی 
و تاخت و تاز سوداگران، این منطقه به این وضعیت 

دچار شده است.
وی ادامه داد: باید به گونه ای شهرها توسعه پیدا 
کنند که در آن شهرسازی، حقوق سالمندان، معلولان 
و تمام مردم دیده شود و عده ای خلافکار و سوداگر 

با زد و بند با مراکز قدرت، شهر را محل تاخت و تاز 
خود قرار ندهند.

دولت باید پشتوانه اصلی شوراها باشد
وزیر راه با بیان اینکه به رژیم قدرت در شهر معتقد 
است و باید قدرت شوراها افزایش پیدا کند، گفت: 
اکنون 14 سال است از عمر شوراهای شهر می گذرد. 
برخی به دلیل آنکه شوراها در طول مدت فعالیتشان 
عملکرد چندانی نداشتند، معتقدند باید نظام مقتدر 
دولتی ایجاد شود. من با این نظریه کاملًا مخالفم و 
باید حمایت کامل از شوراها برای ایجاد دموکراسی 
شهری انجام شود و تاکید دارم دولت باید پشتوانه 

اصلی شوراها باشد.
پیشنهاد  شهرها  کلان  مشکل  حل  برای  وی 
بازآفرینی شهرها را مطرح کرد و گفت: باید مشکلات، 
ظرفیت ها و وضعیت کنونی شهرها احصاء شود و 
پیشنهاداتی برای حل مشکلات با توجه به وضعیت 

کنونی شان مطرح شود.
وی در ادامه به موضوع حمل و نقل شهری اشاره 
کرد و گفت: نمی توان حمل و نقل درون شهری و 
برون شهری را جدای از هم دید و خطوط ریلی را تا 
لب مرزهای شهرها آورد. بلکه باید حمل و نقل ریلی، 
هوایی و جاده ای را درون شهری و برون شهری برنامه 

ریزی کرد.
وی همچنین از مهندسان ناظر درخواست کرد: 
پایبند  ساختمان  ملی  مقررات  به  که  همانقدر 
هستند، به مقررات شهرسازی نیز پایبند باشند 
و حتی اگر صاحبان بنا با شهرداری ها به توافق 
قوانین شهرسازی  توافق برخلاف  این  و  رسیدند 
بود، به عنوان مسئولیت اجتماعی با آنها همکاری 

نکنند.

وزیر راه و شهرسازی:

مهندسان ناظر به مقررات شهرسازی پایبند باشند



برخی در تلاشند با خالی کردن زیر پای افشارزاده 
گزینه خود را به عنوان مدیرعامل آبی ها انتخاب کنند. 
این درحالی است که گزینه مد نظر آنها ضعیف تر از 

سرپرست فعلی است و دردی را دوا نخواهد کرد.
 ماجرای انتخاب مدیر عامل به جای سرپرست برای 
استقلال و پرسپولیس وارد کشمکش های زیر پوستی 
در هر دو باشگاه شده است. کشمکشی که به نظر 
می رسد از وزیر و معاونانش شروع می شود تا جایی که 
یکی از این دو دستور و تذکر برای انتخاب مدیر می دهد 
و دیگری شاید به این دلیل که دوست ندارد چیزی در 
این دو باشگاه عوض شود مدعی است که اصلا نمی توان  
مدیر انتخاب کرد چون این دو باشگاه زیر نظر وزارت 
اقتصاد و دارایی هستند و به وزارت ورزش عودت داده 

نشده اند.
با این وجود به نظر می رسد شرایط طاهری با ثبات تر 
از افشارزاده است و شاید اگر کار به انتخاب مدیر عامل 
هم برسد طاهری انتخاب اول باشد اما در استقلال  
جریان های موازی زیادی وجود دارند که می خواهند 

مدیر عامل را انتخاب کنند.
افشارزاده دست به مهره شد

خود افشارزاده مدیر کهنه کاری است و البته تلاش 
های زیادی انجام داده تا نظر وزیر را که نسبت به 
خودش منفی شده عوض کند. از نامه ها و تقدیر ها 
بگیرید تا برسید به تعریف و تمجیدها و لابی های با 

کانال های باقی مانده در حوزه وزارت.
افشارزاده امیدوار است که در سال سوم حضورش در 
استقلال جام ببرد و در آخرین سال های مدیریتش در 
ورزش با کارنامه قهرمانی از استقلال همراه شود. او برای 
نیل به این هدف امسال تلاش بیشتری انجام داده اگر 
چه همچنان به نظر می رسد حوزه قدرت زیردستانش 

بیش از اندازه است.
با این وجود اما همانطور که در گزارشی دیگر در 
خبر گزاری مهر این موضوع به نگارش درآمد، برخی 
مدیران میانی استقلال در حال خالی کردن زیر پای 
افشارزاده هستند که شاید تغییرات اخیر مدیریتی در 
استقلال و دو حکم اخیری که افشارزاده ابلاغ کرد در 

راستای مقاومت این مدیر و دست به مهره شدن او در 
این شطرنج باشد.

او در ابتدا مدیر روابط عمومی اش را عوض کرد 
تا حوزه اخبار در باشگاه استقلال و حوزه ارتباط با 
وزیر و سایت باشگاه را بیشتر در اختیار خود بگیرد. 
حرکت آخر هم کنار گذاشتن حسن روشنی بود که 
از باشگاه باشد چه درون باشگاه به هر  چه بیرون 
حال با انتقادهایش موجب تضعیف مدیر عامل است. 
افشارزاده اقدام های دیگری را هم در دست بررسی 
دارد تا این شطرنج را به سود خود تمام کند و مدیر 
عامل شود اما تا این لحظه وزیر چراغ سبز نشان نداده 

است.

هیات مدیره در انتظار، صادقی در لیست
نکته اینجاست که فعلا هیات مدیره قانونی نیست 
و تنها 4 نفر در آن عضویت دارند و باید حداقل یک 
نفر دیگر به این تعداد اضافه شود تا با پنج نفر بتوان 
مدیر عامل انتخاب کرد و البته معرفی این نفر پنجم 
مهمترین معرفی در صفحه شطرنج برای فتح مدیر 
عاملی استقلال  خواهد بود چرا که در نهایت نظر 

شخص وزیر با انتخاب نفر پنجم مشخص خواهد شد.
حالا چند گروه در حال تلاش هستند تا وزیر نفر 
پنجم را با نظر آنها معرفی کند. گروه اول مدیران میانی 
هستند که برخی از آنها به وزیر نزدیکند و هنوز روی 
او نفوذ دارند حتی آنها که از باشگاه جدا شده اند. گروه 

دوم جهانیان است که ظاهرا صاحب نفوذ ترین و امین 
ترین فرد در مجموعه استقلال به وزیر است.در این سو 
حتی سرمربی این تیم هم دوست دارد مدیر آینده با او 
مشکل نداشته باشد و ظاهرا جهانیان نظرش روی رضا 

صادقپور است، کارنامه صادقپور این است:
- مشاورمدیرعامل باشگاه استقلال تهران

- مدیریت تیم فوتسال استقلال تهران
باشگاه  وعمران  توسعه  معاون  مشاوراقتصادی   -

استقلال تهران
فوتبال  فدراسیون  ساحلی  فوتبال  دبیرکمیته   -

جمهوری اسلامی ایران
- رئیس کمیته فوتبال ساحلی فدراسیون فوتبال 

جمهوری اسلامی ایران
- مشاورومسئول طرح وبرنامه ریزی وافتصادی کمیته 

فوتسال فدراسیون فوتبال جمهوری اسلامی ایران
- معاون توسعه وعمران باشگاه استقلال تهران

- مقام اول مسابقات فوتسال قهرمانی باشگاه های 
کشور باتیم فوتسال استقلال تهران 1378

- مقام اول مسابقات فوتسال قهرمانی باشگاه های 
کشور باتیم فوتسال استقلال تهران 1379

- نایب قهرمان مسابقات فوتسال قهرمانی باشگاه های 
کشور باتیم فوتسال استقلال تهران

البته صادقپور سال گذشته با راه آهن به دسته اول 
هم سقوط کرد تا کارنامه اش نه خوب و نه بد باشد. در 
واقع هم قابل دفاع است و هم قابل انتقاد بستگی دارد از 

کدام زاویه به آن نگاه کنید.
افشارزاده هم البته بیکار نیست او رای دو عضو هیات 
مدیره را دارد  در حالی که دو عضو دیگر نظرشان  
افشارزاده نیست و به گزینه های دیگر از جمله صادق 

پور فکر می کنند.
تلاش مدیران میانی

از اینطرف در حالی که به قول سجادی معاون وزیر 
برای انتخاب مدیر عامل به سرخابی ها تذکر هم داده 
شده است اما به دلیل عدم توفیق طرفین این شطرنج 
در کسب آرای لازم به دلیل زوج بودن نفرات هیات 
مدیره، جلسات این هیات پی در پی توسط طرفینی که 

هنوز به برتری عددی نرسیده اند لغو می شود.
 به هر حال فعلا افشارزاده هنوز تسلیم نشده و مهره 
ها به شدت در استقلال می کوشند تا نتیجه را به سود 
خود عوض کنند باید دید افشارزاده باوجود تلاش زیاد 
برای مدیر عامل شدن در استقلال می ماند یا گزینه ای 
مثل صادقپور که در تنها تجربه مدیرعاملی اش به دسته 

اول سقوط کرده به جای او خواهد نشست؟
 باید دید تلاش مدیران میانی داخلی برای کنار زدن 
افشارزاده به کجا می رسد؟ همانها که حکم شان را از 
خود این مدیر دریافت کرده اند؟ و البته تلاش های 
خارجی هم برای مدیر عامل کردن قریب وجود دارد که 

با موافقت وزیر مواجه نشده است.
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با سابقه حضور در تیم ملی نوجوانان و بزرگسالان

ملی پوش هدف پویان جوان قم
 پدیده لیگ برتر هندبال ایران شد

 در حالی که تیم هندبال بانوان هدف پویان جوان قم در سال 1394 نخستین حضور 
در مسابقات لیگ برتر هندبال بانوان باشگاه های کشور را تجربه کرد اما بازیکنان بسیار 

مستعدی در این تیم حضور داشتند که به خوبی موفق به ارائه توانایی های خود شدند.
هدف پویان جوان قم حتی پیش از این که با کسب مقام قهرمانی رقابت های لیگ دسته 
اول هندبال زنان ایران مجوز صعود به مسابقات لیگ برتر هندبال بانوان باشگاه های کشور را 

کسب کند، حداقل سه بازیکن ملی پوش در تیم های ملی نوجوانان و جوانان ایران داشت.
با درخشش هدف پویان جوان قم در مسابقات فصل قبل لیگ برتر هندبال بانوان ایران، 
تعداد بازیکنان ملی پوش این تیم در تیم های ملی کشورمان نیز افزایش پیدا کرد و حتی 
زهرا احمدی نیا سرمربی خوش فکر و با دانش این تیم، مربی تیم ملی هندبال زنان کشورمان 
شد. یکی از چهره های مستعد، موفق و آینده دار تیم هندبال بانوان هدف پویان جوان قم 
در فصل گذشته لیگ برتر هندبال باشگاه های ایران، نوریه عباسی است که یکی از پنج 
ملی پوش نماینده هندبال قم نیز به شمار می رود و در رقابت های قهرمانی آسیا نیز عضو 
تیم ملی کشورمان بود. نوریه عباسی بازیکن آینده دار تیم هندبال هدف پویان جوان قم به 
واسطه بازی های قابل قبولی که برای هدف پویان جوان قم انجام داد و عملکرد مثبتی که در 
تیم ملی داشت، در مراسم انتخاب برترین های هندبال ایران در سال 1394، به عنوان پدیده 
لیگ برتر بانوان معرفی شد. این در حالی است که مراسم تقدیر از برترین های هندبال ایران 
با حضور مسوولان فدراسیون و خانواده بزرگ هندبال برگزار شد و باشگاه هدف پویان جوان 
قم عنوان باشگاه شاخص لیگ برتر را از آن خود کرد اما دیگر موفقیت به دست آمده برای 
هندبال قم و هدف پویان جوان، انتخاب یکی از بازیکنان این تیم به عنوان پدیده سال بود.

نوریه عباسی، ستاره جوان هدف پویان و بازیکن شماره هشت این تیم، توانست عنوان 
پدیده لیگ برتر را از آن خود کند، به همین منظور جایزه ویژه پدیده لیگ برتر به زهرا 
احمدی نیا سرمربی تیم هندبال هدف پویان جوان قم اهدا شد، در حالی که در اقدامی 

عجیب از سوی فدراسیون هندبال، عباسی به این مراسم دعوت نشده بود.
عباسی با وجود این که سال گذشته در رده سنی نوجوانان فعالیت می کرد اما همراه با 
تیم ملی جوانان در انتخابی مسابقات جهانی به میزبانی کشور قزاقستان عضو تیم ملی ایران 
بود و اکنون در اردوی تیم ملی هندبال بزرگسالان کشورمان، اعزامی به پیکارهای قهرمانی 
آسیا در اردن نیز حضور داشت. نوریه عباسی به عنوان یکی از بازیکنان شاخص هندبال 
بانوان قم و باشگاه هدف پویان جوان در عرصه ملی، متولد ششم بهمن ماه سال 1376 است 
که تخصص بازی در پست گوش چپ را دارد و نخستین تجربه بین المللی این بازیکن، 
حضور در مسابقات جوانان آسیا در قزاقستان بود با وجود این که سن نوجوانان را داشت. 
این بازیکن که حداقل تا سه سال دیگر امکان فعالیت در رده سنی جوانان را دارد، در حال 
حاضر یکی از ملی پوشان حاضر در اردوی تیم ملی بزرگسالان ایران است و سابقه 13 گل 
ملی، از جمله سه گل برابر تیم ملی کره جنوبی، 6 گل برابر قزاقستان، سه گل برابر ازبکستان 

و یک گل برابر ژاپن را در کارنامه دارد.

رئیس هیئت جودوی قم:

یک سوم نفرات اردوی تیم ملی کاتا 
جودوکاران قمی هستند

رئیس هیئت جودوی استان قم گفت: یک سوم نفرات اردوی تیم ملی کاتا را جودوکاران 
قمی تشکیل می دهند.

سعید علیزاده اظهار داشت: اردوی تیم ملی کاتا جودوی کشورمان در حالی امروز در 
تهران آغاز می شود که 10 کاتارو از استان قم برای حضور در این اردو فراخوانده شده اند.

وی افزود: اردوی کاتاروهای جودو تیم ملی با حضور 30 کاتارو در ورزشگاه شهید 
کبکانیان تهران تشکیل خواهد شد و یک سوم نفرات اردوی تیم ملی کاتا را جودوکاران 
قمی تشکیل می دهند که این، نشان از اقتدار قم در کاتا جودو دارد. رئیس هیئت جودوی 
استان قم گفت: سید علی میرسپاسی، محسن قاسملو، مهدی عظیمی، فخرالدین رضایی، 
مصطفی قانع، محمد احسن، سعید ایمانی، محمدحسن سالاری، محمدرضا صحرایی و 
حمیدرضا محققی نفراتی هستند که از قم به این اردو فراخوانده شده اند. علیزاده بیان 
داشت: تیم کاتا جودوی استان قم چندی پیش با 6 تیم دونفره در مسابقات قهرمانی کشور 
و انتخابی تیم ملی در همدان حضور پیدا کرد و صاحب 5 مدال شامل 2 نقره و 3 برنز شد. 
وی عنوان کرد: محمدرضا صحرایی و محمد حسن سالاری کاتاروهای نامدار و بین المللی 
جودوی قم در فرم گوشین جوتسو به مقام نایب قهرمانی و مدال نقره رسیدند و مهدی 
عظیمی و فخرالدین رضایی نیز از قم در فرم کاتامه نو کاتا همین عنوان را کسب کردند. 
رئیس هیئت جودوی استان قم در بخش دیگری از اظهارات خود از اعزام دختر جودو کار 
قمی به انتخابی تیم ملی خبر داد و تصریح کرد: طاهره خانه زرین دختر جودوکار قمی 
در دسته منهای 57 کیلوگرم به عنوان تنها سهمیه قم از امروز در مرحله نهایی مسابقات 

جودوی نوجوانان کشور و انتخابی تیم ملی در سمنان به میدان می رود.

با پیروزی برابر بوشهر رقم خورد؛

صعود زودهنگام قم به مرحله دوم مسابقات 
والیبال نوجوانان کشور

 رئیس هیئت والیبال استان قم از صعود زودهنگام قم به مرحله دوم مسابقات والیبال 
نوجوانان کشور با برتری برابر بوشهر خبر داد.

ابوالفضل احمدی اظهار داشت: مسابقات والیبال نوجوانان پسر کشور سه شنبه شب 
در شهرکرد ادامه پیدا کرد و تیم والیبال استان قم با کسب سومین برد متوالی پیش 
از پایان مرحله گروهی این مسابقات، صعود خود را به دور دوم مسجل کرد. وی افزود: 
والیبالیست های نوجوان قم که برای حضور در این رقابت ها عازم شهرکرد شده بودند دیشب 
سومین دیدار خود را برابر تیم بوشهر به انجام رساندند و این تیم را با نتیجه 3 بر یک 
شکست دادند تا بدین ترتیب از 3 بازی صاحب 3 پیروزی و حداکثر امتیاز شوند. رئیس 
هیئت والیبال استان قم گفت: تیم والیبال قم در اولین بازی خود در این مسابقات نیز برابر 
تیم ایلام 3 بر یک به برتری رسیده بود و سپس در دیدار برابر خراسان جنوبی نیز 3 بر 
صفر صاحب برتری شد. احمدی بیان داشت: تیم والیبال قم امشب در آخرین دیدار خود 
از دور گروهی برابر تیم سیستان و بلوچستان قرار می گیرد و در شرایطی که صعود این تیم 
به مرحله بعد قطعی است به انتظار تعیین تیم های صعود کننده از دیگر گروه این رقابت ها 
می ماند. وی عنوان کرد: گروه الف این رقابت ها را تیم های چهارمحال و بختیاری، خراسان 
شمالی، لرستان و کهگیلویه و بویراحمد و گروه ب را تیم های خراسان جنوبی، سیستان 
و بلوچستان، ایلام، بوشهر و قم تشکیل داده اند. رئیس هیئت والیبال استان قم تصریح 
کرد: محمد امین قربانی، علی بیگدلی، حسین فیروزپور، احسان حسین پور، رضا گودرزی، 
محمد حسین محمدی تبار، وحید نجفی، علیرضا جعفری، علی دلیر، سید محمد جواد 
قدسی، مهدی زهاوی و محمد متین فراهانی فهرست نفرات تیم والیبال نوجوانان استان 

قم را تشکیل می دهند.

مهاجم تیم فوتبال راه آهن به صبای قم پیوست

 مهاجم تیم فوتبال راه آهن تهران با عقد قرارداد رسمی به تیم فوتبال صبای قم پیوست.
سید علی فاطمی مهاجم فصل گذشته راه آهن برای حضور در تیم فوتبال صبای قم با 

مسئولان این باشگاه به توافق رسید و با صبا قرارداد امضا کرد.
این مهاجم که در 2 فصل اخیر بازیکن تیم فوتبال پرسپولیس تهران بوده است فصل 
گذشته و در نیم فصل با پیشنهاد باشگاه راه آهن به این تیم ملحق شد که البته انتقال وی 

موقت بود و پس از پایان فصل به پرسپولیس بازگشت. 
فاطمی که در نیم فصل اول لیگ برتر تنها یک بازی برای پرسپولیس انجام داده بود در 
نیم فصل دوم بازی های زیادی برای راه آهن انجام داد و در پایان فصل، پس از این که از 

سوی برانکو دعوت به همکاری نشد تصمیم گرفت به صبا ملحق شود.
 گفته می شود باشگاه گسترش فولاد تبریز نیز یکی از مشتریان فاطمی محسوب می شده 
است اما فاطمی برای این که شانس بیشتری برای حضور در میدان به دست بیاورد تصمیم 

گرفته است به صبای قم بپیوندد.
 این مهاجم 23 ساله پس از هاشم بیک زاده، رضا عنایتی، محمد باقر صادقی و 
حمیدرضا دیوسالار پنجمین خرید لیگ برتری صبای قم محسوب می شود در حالی که 
صبا در پست مهاجم با خروج یکی دو بازیکن خود به تقویت در این پست نیاز داشت. 
صبا احتمالًا به زودی با جذب یک مدافع میانی به کار خود در نقل و انتقالات پیش 

فصل پایان می دهد.

افشین: 

ترافیک بازیکن تنها در خط حمله استقلال نیست
مهاجم تیم فوتبال استقلال گفت که ترافیک بازیکن خوب تنها در خط حمله استقلال 

نیست.
 آرش افشین درباره شرایط خودش در استقلال گفت: شرایط خوبی در استقلال دارم و از 
این شرایط راضی هستم. در تیم فوتبال امید و بزرگسالان با علیرضا منصوریان کار کرده ام 
و از تفکراتش پیش از ورود به استقلال شناخت کافی داشتم. در گذشته نیز می توانستم به 
استقلال بیایم، اما شرایط برای حضور من در این تیم فراهم نبود و نشد که زودتر به استقلال 
بپیوندم. وی افزود: باید از حمایت هواداران تشکر ویژه ای داشته باشم. هواداران استقلال در 
این مدت از من حمایت کردند و با تشویق های خود انگیزه و انرژی زیادی به تیم تزریق 
می کنند. به آنها بگویم اگر در این مدت مصاحبه نکردم، به این دلیل است که می خواهم 
با تمرکز بالا، تمرینات و بازیهای استقلال را پیگیری کنم که از این بابت باید از اصحاب 
محترم رسانه نیز عذرخواهی کنم.مهاجم استقلال خاطرنشان کرد: در استقلال تیم بسیار 
خوب و یک دستی داریم. منصوریان و همکارانش بسیار با دانش هستند و در تمرینات انگیزه 
بازیکنان را دو چندان می کنند. مطمئن هستم با کادرفنی و بازیکنان، روزهای خوبی در 
انتظار استقلال است و امیدوارم هواداران با ادامه حمایت های خود به ما در مسیر موفقیتی 
که در آن قرار داریم کمک کنند.افشین در مورد رقابتش با کاوه رضایی، جابر انصاری و علی 
قربانی گفت: در همه پست ها بازیکنان خوبی داریم. ابتدا باید برای سجاد شهباززاده در ادامه 
مسیر فوتبالش آرزوی موفقیت کنم. ما در همه پست ها در استقلال بازیکنان خوبی داریم و 
اینگونه نیست که ترافیک بازیکن خوب، تنها در خط حمله باشد. استقلال امسال بازیکنان 
جوان و با انگیزه ای دارد که همگی با یکدیگر رفیق هستند و برای موفقیت استقلال تلاش 
می کنیم. همه بازیکنان کنونی استقلال تلاش می کنند تا در زمین بهترین عملکرد را داشته 

باشند که این موضوع از دیگر موارد با ارزش تر است.

کیانی: 

چرا الان یادشان افتاده
 ورزشگاه یادگار امام را درست کنند؟!

کاپیتان تیم فوتبال تراکتورسازی با اشاره به آماده نبودن ورزشگاه یادگار امام )ره( تبریز 
در هفته های ابتدایی گفت: این اتفاق مطمئناً به تراکتورسازی ضربه خواهد زد.

مهدی کیانی در مورد شرایط فعلی تراکتورسازی در آستانه فصل جدید لیگ برتر گفت: 
ما وضعیت خوبی داریم و همه چیز برای قهرمانی تراکتورسازی مهیاست. تیم ما از لحاظ 
کادر فنی، بازیکن و مدیریت در بهترین شرایط قرار دارد، ولی نکته نگران کننده به آماده 
نبودن ورزشگاه یادگار امام مربوط می شود. برای ما خیلی مهم بود که از ابتدای لیگ در این 
استادیوم بازی کنیم و حالا خیلی زشت است که برای بازی به شهر دیگری برویم. وی در 
ادامه افزود: تراکتورسازی هواداران زیادی دارد و مطمئناً آنها با حاضر نشدن ورزشگاه دچار 
مشکل می شوند. ما به امتیازهای چند هفته ابتدایی نیاز مبرمی داریم و این درست نیست 
که در ورزشگاه دیگری بازی کنیم. مطمئناً نمی توانیم از حمایت هواداران مان به صورت کامل 
بهره ببریم و امیدوارم اتفاقات بدی برای تراکتورسازی رقم نخورد. حتی اگر قرار باشد در 
ورزشگاه گسترش فولاد به میدان برویم بیشتر از 10 یا 15 هزار نفر نمی توانند به ورزشگاه 
بیایند.کاپیتان تیم فوتبال تراکتورسازی در خاتمه تصریح کرد: از همین حالا این موضوع 
به ضرر ما خواهد شد، ولی امیدوارم در این چهار هفته امتیازهای خوبی بگیریم و هواداران 

را خوشحال کنیم. ما کار سختی داریم، چون خیلی ها از تراکتورسازی توقع قهرمانی دارند.

 ششمین پیروزی پیش فصل تیم آلکمار
 با درخشش جهانبخش

تیم آلکمار ششمین بازی پیش فصل اردویژه هلند را با پیروزی پرگلی برابر تیم فلیت وود 
پشت سر گذاشت.

 تیم آلکمار روز )چهارشنبه( در ششمین بازی تدارکاتی پیش فصل خود رودرروی تیم 
دسته اولی فلیت وود قرار گرفت و با نتیجه پرگل 5 بر صفر به پیروزی رسید. گل های 
تیم آلکمار را مارکوس هنریکسن )12 و 25(، سانتوس )48(، یوهانسون )66( و گوس 
تیل )77( به ثمر رساندند. علیرضا جهانبخش، ملی پوش ایرانی تیم آلکمار روی سه گل 
به ثمر رسیده تیمش تأثیر مستقیم داشت.تیم آلکمار در پنج بازی تدارکاتی پیشین خود به 

پیروزی های پرگلی دست یافته بود. 

کامیابی نیا به تمرینات پرسپولیس برگشت
هافبک تیم فوتبال پرسپولیس پس از حل شدن مشکلاتش با باشگاه در محل تمرین 

این تیم حاضر شد.
 کمال کامیابی نیا که غیبت هایش در تمرینات دو روز اخیر شائبه هایی مبنی بر قهر را 
ایجاد کرده بود، پس از آنکه در نشست روز چهارشنبه خود با علی اکبری طاهری مشکلاتش 
را مطرح کرد، به تمرینات سرخپوشان برگشت.هافبک میانی پرسپولیس در شرایطی عصر 
روز چهارشنبه در محل تمرین این تیم حاضر شد که گفته می شود به دلیل مشکلات مالی 

و عمل نکردن باشگاه به تعهداتش در تمرینات روزهای گذشته شرکت نمی کرد.

اوضاع باشگاه آبی بهم ریخته است؛

شطرنج تصاحب صندلی مدیریت استقلال

عابدینی:

تاج تحت فشار است

ملی پوش فوتسال ایران:

آسیایی ها از بازیکنان ایرانی می ترسند

 مولایی از تیم ملی وزنه برداری خط خورد

عضو هیات رئیسه سازمان لیگ برتر با بیان اینکه مهدی تاج 
برای تعیین سهمیه تعداد تیم های صعود کننده به لیگ برتر 
تحت فشار است، از تعیین اسپانسر تبلیغات محیطی لیگ برتر 

تا روز شنبه آینده خبر داد.
امیر عابدینی درباره اختلافات ایجاد شده بین دو اپراتور برای 
انتخاب اسپانسر تبلیغات محیطی لیگ برتر گفت: نمی دانم این 
اختلافاتی که می گویند چیست. مگر ما حکیم باشی هستیم 

که این اختلافات را حل کنیم؟
وی افزود: باشگاه های استقلال، پرسپولیس و تراکتورسازی 

قراردادی را با یکی از اپراتورها امضا کرده اند. این سه باشگاه 
هواداران زیادی دارند و ما هم نباید قراردادی منعقد کنیم که 
آنها ضربه بخورند. قطعا منافع این سه باشگاه را حفظ خواهیم 
کرد.سرپرست کمیته اقتصادی و بازاریابی فوتبال ایران تاکید 
کرد: چیزی که در مذاکره برای انتخاب اسپانسر تبلیغات 
محیطی دست ما را بسته بود، همین موضوع بود. من اطمینان 
دارم که مشکلی نیست و این سه باشگاه نباید نگران باشند. 
نمی گذاریم به آنها لطمه بخورد. باید بگویم مذاکراتمان هم 

نهایی شده و روز شنبه آینده نام اسپانسر را اعلام می کنیم.

عابدینی در خصوص اینکه رقابت دو اپراتور تلفن می تواند 
مشکلاتی برای فوتبال ایجاد کند و مسائل مالی باشگاه ها را 
تحت تاثیر قرار دهد، گفت: ما یک کالایی را عرضه می کنیم 
و هرکسی که قیمت بهتری بدهد، می تواند آنرا بردارد. در 
هر صورت ما »روی دیوار همسایه آب نمی ریزیم« و باید از 
استقلال و پرسپولیس مراقبت کنیم. بعضی ها می گویند 
باشگاه ها در انعقاد قراردادشان اشتباه کرده اند که این دیگر به 

ما مربوط نمی شود.
از  دیگری  بخش  در  لیگ  سازمان  رئیسه  هیات  عضو 
صحبت هایش درباره اختلافات برای تعیین سهمیه سقوط 
لیگ برتری ها به دسته اول گفت: سهمیه دو تیم برای صعود 
و دو تیم برای سقوط طرحی است که مصوب شده است و 
نمی توان در آن تغییری ایجاد کرد. دلیل آن هم ساده است 

چون 18 تیم در لیگ دسته اول هستند نه 20 تیم.
عابدینی ادامه داد: سال گذشته در جلسه هیات رئیسه در 
این خصوص بحث های زیادی صورت گرفت. اینکه ما تعیین 
کردیم تعداد سهمیه سقوط و صعود دو تیم باشد نه دو و نیم 
یک کار کارشناسی بود. من در همان جلسه اعلام کردم که اگر 
سهمیه سقوط و صعود دو و نیم تیم پنج مزیت داشته باشد، 

حداقل 10 مشکل و بدی دارد.
وی درباره اینکه مهدی تاج تعیین سهمیه ها را به تشکیل 
یک کارگروه محول کرده بود، گفت: تاج خودش در جلسه 

سال گذشته حضور داشت و اتفاقا رئیس جلسه بود.
عضو هیات رئیسه فدراسیون فوتبال در پایان در خصوص 
اینکه آیا مهدی تاج برای تعیین سهمیه صعود و سقوط تیم ها 
از جایی تحت فشار است؟ تاکید کرد: بله، تاج از همانجایی که 
من تحت فشار بودم، تحت فشار قرار گرفته است. البته آنهایی 
که ما را تحت فشار گذاشتند، دلسوز فوتبال هستند ولی دستی 
بر منافع و مضرات ندارند و نمی دانند که ما برای این کار سه 

ماه مطالعه انجام داده ایم.

بازیکن ایرانی تیم فوتسال نفت عراق با بیان اینکه تیم های آسیایی از بازیکنان ایرانی 
می ترسند، گفت: عراقی ها به رتبه سوم جام باشگاه های آسیا هم راضی هستند.

قدرت بهادری که به همراه تیم فوتسال نفت عراق در مسابقات فوتسال جام باشگاه های آسیا 
شرکت کرده و توانسته به همراه فرهاد توکلی با این تیم به مرحله نیمه نهایی این رقابتها برسد، 
در گفتگو با خبرنگار مهر، گفت: خدا را شکر تا الان همه چیز خوب پیش رفته و تیم ما جزو 

چهار تیم برتر مسابقات شده است.
وی افزود: اولین بازی ما با نماینده امارات دیدار سختی بود چون اولین بازی بود و بازیکنان 
برای آشنایی با شرایط نیاز به زمان داشتند. هرچند در این مسابقه هم می توانستیم پیروز شویم 

ولی در نهایت با مساوی زمین را ترک کردیم.
ملی پوش ایرانی تیم نفت عراق خاطرنشان نکرد: بازی دوم تیم نفت در مقابل تیم دالیان 
چین بود که  خیلی بهتر شدیم و توانستیم یک بازی خیلی خوب مقابل چین برگزار کنیم و 

پیروز شویم تا به عنوان تیم اول صعود کنیم.
بهادری درباره مصدومیتش در این رقابتها تاکید کرد: متاسفانه اواخر بازی با تیم دالیان چین 
بود که بازیکن حریف به زانوی چپم ضربه ای زد. به همین دلیل بازی با السد در مرحله یک 
چهارم را هم از دست دادم. خدا را شکر این بازی را هم با تلاش هم تیمی هایم پیروز شدیم و 

توانستیم به مرحله نیمه نهایی برسیم.
وی در خصوص شرایطش برای بازی با تیم چونبوری تایلند در مرحله نیمه نهایی، گفت: 
فعلا در حال فیزیوتراپی هستم تا بتوانم مقابل تایلند بازی کنم. درصورت رفع کامل مصدومیت 

بازی می کنم.
بازیکن ایرانی تیم نفت درباره عملکرد خوب خود و فرهاد توکلی در این تیم، گفت: 
نمی خواهم از خودمان تعریف کنم ولی بودن بازیکنان ایرانی در تیم عراقی خیلی موثر بوده 

است. خود عراقی ها هم بازیکنان خوبی دارند.
بهادری ادامه داد: فوتسالیست های ایران در آسیا حرف اول را می زنند. هر تیمی که بازیکن 
ایرانی داشته باشد، تیم مقابل ترسی در وجودش می افتد. برای همین مسابقات تیم های مقابل 

اول من و فرهاد را آنالیز می کنند.
وی همچنین درباره اینکه آیا نفت عراق می تواند چونبوری را شکست بدهد یا خیر، گفت: 
بازی سختی است. تایلندی ها حتی ناگویای ژاپن را شکست داده اند. تیم تایلند به خاطر 

میزبانی با روحیه و با انگیزه است و اکثر بازیکنان آنها ملی پوش هستند. به نظرم اگر زرنگ بازی 
کنیم و برنامه دفاع و ضد حمله را خوب پیاده کنیم می توانیم برنده باشیم. هرچند تمام تمرکز 
نفت عراق این بود که جایگاهشان نسبت به سال گذشته که چهارم شدند، بهتر شود. عراقی ها 

حتی اگر سوم هم شوند، راضی هستند.
بازیکن ایرانی تیم نفت عراق در خصوص حذف تیم تاسیسات از جام باشگاه های آسیا هم 
گفت: من بازی تاسیسات با ناگویای ژاپن را از نزدیک دیدم. تاسیسات در این مسابقه بد بازی 
نکرد. آنها روی حرکات فردی خوب بازی کردند و سوار بازی بودند. تاسیسات حتی فرصتهای 

زیادی به دست آورد ولی از موقعیتهایش استفاده نکرد.
بهادری در پایان با بیان اینکه تیم تاسیسات از نظر تکنیکی و انفرادی از تیم ژاپن سر بود، 
گفت: حق تاسیسات شکست و حذف از مسابقات نبود. البته تعدادی از بازیکنان تاسیسات مثل 
بازی های قبل نبودند. شاید مشکلات غذا هم موثر بوده است چون در تایلند غذای باب میل 

ایرانی ها پیدا نمی شود.

پس از پایان تمرین سنگین سه وزنه بردار حاضر در اردوی 
تیم ملی و نیز تشکیل دوازدهمین جلسه شورای عالی فنی 
در نهایت تکلیف دو سهمیه باقی مانده کاروان پنج نفره 

وزنه برداری ایران در برزیل مشخص شد.
 پایان دوازدهمین جلسه شورای عالی وزنه برداری که 
اردونشین  وزنه برداران  سنگین  تمرین  از  بعد  بلافاصله 
تیم ملی برگزار شد، با مشخص شدن تکلیف 2 سهمیه 
باقی مانده از مجموع 5 سهمیه کاروان وزنه برداری ایران 

اعزامی به المپیک 2016 ریو توام بود.
در خاتمه دوازدهمین جلسه شورای عالی فنی و پس 
از توضیحات کامل و فنی سجاد انوشیروانی در خصوص 
شرایط چند ماه اخیر وزنه برداران و نیز آخرین رنکینگ 
3 سال اخیر مسابقات جهانی در اوزان )94 ،105 و 105+ 
انتخاب 2 نماینده  کیلوگرم( اعضای شورای عالی فنی 
باقی مانده را به رای گیری گذاشتند و در نهایت از مجموع 
15 رای ماخوذه نتایج زیر کسب و تکلیف 2 سهمیه نهایی 

کاروان وزنه برداری مشخص شد.

ترتیب  به  عالی  شورای  اعضای  رای گیری  خاتمه  در 
محمدرضا براری با کسب 12 رای و علی هاشمی با به 
دست آوردن 10 رای بعنوان نماینده های المپیکی ایران 
در اوزان 105 و 94 کیلوگرم گزینش شدند. بهادر مولایی 
ملی پوش شایسته دسته فوق سنگین کشورمان نیز اگر 
چه در چند ماه گذشته زحمات بسیاری را در تمرینات 
شبانه روزی تیم ملی متحمل شد اما در نهایت بواسطه 
عملکرد فنی و رکوردی نه چندان قابل قبولی که از خود 
بجای گذاشت متاسفانه نتوانست بیش از 4 رای از مجموع 
13 رای ثبت شده را کسب کرده تا بدین واسطه از قطار 

ریو پیاده شود.
کاروان 5 نفره وزنه برداری ایران در بازی های المپیک 
دردسته 85  رستمی  کیانوش  ترتیب  به  را  ریو   2016
دسته 94  در  مرادی  سهراب  و  هاشمی  کیلوگرم،علی 
کیلوگرم، محمدرضا براری در دسته 105 کیلوگرم و در 
نهایت بهداد سلیمی در دسته 105+ کیلوگرم تشکیل 

می دهند.
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علمی و سلامت 

محققین استرالیایی روباتی را طراحی کرده اند که می تواند همچون یک چوپان به هدایت 
دام بپردازد.

محققین دانشگاه سیدنی استرالیا روباتی را با نام SwagBot ساخته اند که قادر به هدایت 
گله های گاو و گوسفند است ضمن اینکه آنها را از نزدیک شدن با خطرات احتمالی در مسیر 

چراگاه باز می دارد.  
SwagBot می تواند به صورت هوشمندانه و مستقل عمل کند.

از توانایی های این روبات جالب، ناوبری صحیح مسیر،  هدایت گله به بهترین مسیر ممکن 
و مراقبت دقیق از آنها است.  SwagBot دارای حسگرهایی است که به آن اجازه می دهد تا 
شرایط طبیعی گله را در چراگاه زیر نظر بگیرد.همچنین حسگرها این امکان را برای روبات 
فراهم می کنند که دمای بدن دام را ارزیابی و در صورت بیمار بودن آن را به کاربر خود گزارش 
دهند ضمن اینکه می تواند جراحات وارده بر روی بدن دام را در صورت برخورد با موانع 
شناسایی کند.SwagBot قادر است چراگاه را بررسی و گله را به قسمت سرسبزتر آن هدایت 

کند.روبات ساخته شده توسط لپ تاپ یا تبلت قابل هدایت است.

شیوه دفاعی عجیب یک ماهی

درمان بیماری وسواس ظرف تنها چند دقیقه

نور هم به اندازه سیگار و شکر مضر است؟
محققان دانشگاه هاروارد با استفاده از مولکول های اصلاح 
شده ویتامین ب 2 یک باتری شناور قابل شارژ تولید کرده اند که 
می تواند به حل مشکلات ذخیره برق در مقیاس بالا کمک کند.

 این دانشمندان از قابلیت ذخیره انرژی در بدن انسان الهام 
گرفته اند و باتری های قلیایی شناور را با کمک این ویتامین 

ساخته اند.
محققان بر این باورند از آنجایی که این مولکول ها غیرسمی 
و غیرقابل اشتعال بوده و با هزینه کم قابل تولید هستند، کاربرد 
آن ها به متحول کردن ذخیره ارزان برق در مقیاس بالا از منابع 

انرژی متناوب مانند خورشید و باد کمک خواهد کرد.
مجدد  شارژ  قابل  انرژی  ذخیره  منابع  شناور،  باتری های 
هستند و از مواد شیمیایی محلول در مایعاتی استفاده می کنند 
که در دو مخزن خارجی جدا شده توسط یک غشا ذخیره 
شده اند. پس از آنکه این باتری ها انرژی خود را از طریق منابعی 
مانند خورشید یا باد تامین کردند و الکترون ها را از محلول دارای 
بار مثبت به محلول حاوی بار منفی کشیدند، یک جریان برق 
در زمان روشن شدن باتری تولید می شود و جریان الکترون را 
معکوس می کند. ولتاژ سلول بدست آمده معمولا بین 1 تا 2.2 
ولت است و طبق یک قانون کلی، هرچه منبع آن بزرگتر باشد، 

انرژی بیشتری ذخیره می شود.
این تحقیق در ادامه کار قبلی محققان است که در آن، 
یونهای فلزی مورد استفاده به عنوان مواد الکترولیت باتری 
با ترکیبات آلی دارای قابلیت حمل شارژ موسوم به کینون ها 

جایگزین شدند.
اکنون محققان دریافته اند که می توان مولکول های ویتامین 
ب 2 را با کمی اصلاح به عنوان جایگزین استفاده کرد. این 

ویتامین به بدن در ذخیره انرژی حاصل از تجزیه مواد غذایی 
مصرف شده کمک می کند. تفاوت اصلی بین ویتامین ب2 
و کینون ها، روشی است که آن ها طی فرآیند خود به تبادل 
الکترون می پردازند. این ویتامین از اتم های نیتروژن استفاده 

می کند اما کینون ها از اتم های اکسیژن بهره می برند.
کاربرد مولکول هایی مانند ویتامین ب2، عرصه جدیدی از 
مولکول های آلی مشابه را با هدف تولید یک باتری شناور آلی 

بادوام و دارای عملکرد بالا برای محققان باز کرده است.

کشف مداری در مغز
 که به کاهش استرس کمک می کند

محققان در آمریکا الگوهای مغزی را کشف کرده اند که به افراد در غلبه بر استرس کمک 
می کنند.

محققان چند دانشگاه آمریکا از جمله دانشگاه یل در پروژه ای که مورد حمایت انستیتو ملی 
سلامت آمریکا بوده الگوهای خاص مغزی را در انسانها شناسایی کرده اند که به نظر می رسد 
زمینه ساز مناسبی برای فرآیندی موسوم به »غلبه سازی انعطاف پذیر« باشد که محققان از 
آن به عنوان واکنشهای رفتاری و عاطفی یاد می کنند که به افراد در غلبه بر شرایط استرس 
زا کمک می کند. محققان به این واقعیت اشاره می کنند که افراد در طول زندگی همواره در 
معرض شرایط استرس زا و محرکهای محیطی قرار دارند که تداوم آنها تبعات منفی بر سطح 
سلامتی دارد. اما اینکه چرا برخی افراد بهتر می توانند این شرایط سخت را مدیریت کنند 

همواره برای دانشمندان سؤال برانگیز بوده است.
یافته اخیر محققان در آمریکا به تطابق پذیری خاص مغز در برخی افراد اشاره دارد که 
امکان بروز واکنش مؤثرتر در برابر شرایط استرس را به آنها می دهد. محققان در این پروژه 
از تکنیک پیشرفته اسکن مغز موسوم به »تصویربرداری رزونانس مغناطیسی کاربردی« برای 
اندازه گیری دقیق تغییرات منطقه ای در فرآیند فعال سازی مغز در واکنش به استرس 
استفاده کرده اند. بررسی نتایج اسکن مغز داوطلبان درحالی که تصاویر مختلف استرس را 
مشاهده می کردند سرنخ جالب توجهی را در اختیار محققان قرار داد. آنها توالی مشخصی از 
سه الگوی منطقه ای مربوط به ارایه واکنش نسبت به شرایط استرس زا را در مغز شنا سایی 
کردند که یکی از این الگوها به برخی افراد کمک می کند که رفتار مناسبی برای کنترل این 

شرایط از خود نشان دهند.

روبات چوپان ساخته شد

نوعی ماهی موسوم به "بلو تانگ" در مواجهه با شکارچی، 
خود را به مردن می زند.

 ماهی های بلو تانگ از روی رنگ آبی، دم زرد و بدن بیضی 
شکل و دم پرچمی شکلشان شناسایی می شوند و باله های 

آنها نیز به رنگ زرد است.
بلو تانگ های بزرگتر همچنین یک خط باریک آبی تیره 
در کنار باله  پشتی خود دارند که شباهت زیادی به عدد 6 
دارد و یکی از نام های توصیفی آنها است. این ماهی ها وقتی 
بالغ می شوند رنگ آنها تغییر می کند. ماهی های کوچکتر زرد 
روشن هستند و لکه های آبی رنگی کنار چشم خود دارند. 

نوک باله های آنها نیز آبی کمرنگ است .
شکارچیان  برابر  در  خود  از  محافظت  برای  ماهی  این 
یک ستون فقرات تیز و زهرآلود در باله دمی دارد. ستون 
فقرات باله دمی حاوی نوعی سم است که باعث درد شدید 
در شکارچیان می شود. بلو تانگ ها همچنین هنگامی که با 
یک شکارچی مواجه می شوند، خود را به مردن می زنند و 

بی حرکت باقی می مانند تا شکارچی از کنار آنها عبور کند.

این ماهی ها در اقیانوس های آرام و هند زندگی و خاستگاه 
آنها صخره های مرجانی است که در امتداد سواحل رشد 

می کنند.
این ماهی ها نقش مهمی در  چرخه زندگی صخره های 

مرجانی ایفا می کنند. در واقع آنها با خوردن جلبک های 
اضافی صخره ها مانع خفه شدن مرجان های دریایی می شوند.

این ماهی تا حدودی اجتماعی است و معمولا به صورت 
جفت و یا در گروه های کوچک 10 تا 12 تایی یافت می شود.

محققین آمریکایی روش درمانی را ابداع کرده اند که بسیار سریع تر از زمان ممکن می توان به مقابله با بیماری وسواس پرداخت.
 اگرچه درمان بیماری وسواس با دارو امکان پذیر است اما زمانیکه فرد وسواسی در فرآیند درمان قرار می گیرد، هفته ها و یا حتی 

ماه ها شاهد تغییر قابل توجهی نخواهد بود. 
از این رو محققین دانشگاه »دیوک کالیفرنیا« روش درمانی را ابداع کرده اند که بسیار سریع تر از زمان ممکن می توان به مقابله 

با این بیماری پرداخت.
محققین آمریکایی ابتدا، به لحاظ ژنتیکی تغییراتی را بر روی موش ها انجام دادند تا دچار وسواس شوند. سپس در بررسی های 
انجام شده مشخص شد که ژنی با نام Sapap3 که نوعی پروتئین برای کمک کردن به برقراری ارتباط و سازمان دهی بین نورون ها 
است، در موش ها دیده نمی شود. نتیجه آن منجر به بروز علائم نگرانی و رفتار وسواس گونه در موش ها شد که خود را به شدت 
تمیز می کردند. در ادامه آزمایش محققین متوجه شدند که نوعی گیرنده با نام mGluR5 که انتقال دهنده عصبی است به عنوان 

عاملی اصلی برای بروز رفتارهای غیر معمول است که ژن Sapap3 می تواند فعالیت این گیرنده را محدود کند.
محققین با دادن دارو به موش ها باعث شدند که ژن Sapap3 در آنها فعال شود تا عملکرد mGluR5 را مسدود کند. با این روش، 
ظرف مدت چند دقیقه بیماری وسواس آنها درمان شد.  در حال حاضر محققین آمریکایی به دنبال ساخت دارویی هستند که بتوان 

mGluR5 را در انسان مسدود کرد تا شاهد درمان سریع وسواس برای افرادی بود که از این بیماری رنج می برند.

کارشناسان توصیه می کنند؛

خواص چغندرقند 
در مقابله با سرطان و تقویت بینایی

از آنجائیکه فواید چغندرقند بسیار متعدد است انستیتوهای ملی سلامت آن را به عنوان 
ماده غذایی پیشگیری کننده از بیماری عنوان می کنند. 

به گزارش مهر، چغندر قند مملو از ویتامین های B، آهن، فیبر، اسیدفولیک، منگنز، مس، 
منیزیم، و پتاسیم است و فواید زیادی برای بدن دارد که در ادامه اشاره می شود.

کاهش فشار خون
چغندر حاوی نیترات های طبیعی است که بعد از هضم در بدن به اسیدنیتریک تبدیل 
می شود. اسیدنیتریک به آرام سازی و گشادشدگی عروق خونی کمک کرده و در نهایت 
با بهبود جریان خون موجب کاهش فشارخون می شود. یک مطالعه در سال 2012 
نشان می دهد ساعاتی بعد از نوشیدن اب چغندر، فشار خون شرکت کنندگان 4 تا 5 

عدد پایین آمد.
مقابله با سرطان

رنگ زیبای چغندر به خاطر وجود بتالین هاست که دارای قدرت آنتی اکسیدانی، 
ضدالتهابی و سم زدایی است. مطالعه منتشرشده در سال 2013 نشان می دهد که بتالین 
ها عوارض شیمی درمانی را  در افراد مبتلا به سرطان های لوزالمعده، سینه، و پروستات 

کاهش می دهد.
دفع مسمومیت

بتالین ها تاثیر تغذیه ای موثری بر فرایند سم زدایی در بدن دارند. زمانیکه رنگدانه های 
چغندر در بدن تجزیه می شوند، بتالین ها هم موجب نابودی سموم شده و به دفع این 
ذرات از بدن کمک می کنند. و بدین ترتیب خون و کبد تصفیه می شوند. منگنز موجود 
در چغندرقند به تقویت سیستم ایمنی بدن کمک کرده و کبد و کلیه ها به خوبی عمل 

می کنند.
ضدالتهاب

التهاب بخشی از واکنش سیستم ایمنی بدن به بیماری هاست. چغندر با التهاب مقابله 
می کند و گیاهی بسیار مفید در کمک به حفاظت از سلول ها، پروتئین ها و آنزیم ها در 
مقابل فشار محیطی است. فیبر موجود در چغندر موجب افزایش آنزیم های ضداکسایشی 
نیز می شود و تعداد گلبول های سفید خون را افزایش می دهد. افزایش تعداد گلبول های 

سفیدخون نقش مهمی در تشخیص و حذف سلول های خارجی یا بیماری دارد.
تقویت بنیه و نیروی بدنی

نیترات های موجود در چغندرقند موجب افزایش مقاومت و استقامت بدن می شود. 
مصرف سه تا پنج چغندر متوسط به شکل قابل توجهی موجب بهبود عملکرد ورزشکاران 
می شود. طبق مطالعه منتشرشده در سال 2014، دوچرخه سوارانی که قبل از مسابقه آب 
چغندر خورده بودند در یک جلسه 15 درصد مسیر طولانی تری نسبت به سایر افرادی که 
آب چغندر نخورده بودند. پدال زدند. نوشیدن حدود دو فنجان اب چغندر چند ساعت قبل 

از ورزش برای افزایش استقامت ورزشکاران کافیست.
بهبود قدرت بینایی

چغندر دوای چشم است. برگ های سبز چغندر بیش از اسفناج حاوی آهن بوده و حاوی 
عناصر بیشتر تقویت چشم نظیر کاروتنوئیدها، لوتین و بتاکاروتن است. با مصرف چغندر 

می توانید هویج را کنار بگذارید.

محققان توصیه می کنند؛

خوراکی های ضد استرس را
 بشناسیم و بخوریم

به گفته کارشناسان تغذیه، می توان با بهبود رژیم غذایی و خوردن منظم برخی مواد 
خوراکی، شدت علائم استرس را کاهش داد. 

به گزارش مهر، کارشناسان برای کاهش میزان استرس مصرف مواد خوراکی زیر را 
توصیه می کنند.

پروبیوتیک ها: مطالعات نشان داده اند مواد غذایی تخمیرشده نظیر ماست، کفیر و 
ترشی ها غنی از پروبیوتیک ها هستند از اینرو می توانند به کاهش میزان اضطراب کمک 
کنند. دانه های کدو تنبل: مطالعات نشان داده اند دانه های کدو تنبل به عنوان درمان 
طبیعی در کاهش علائم اضطراب عمل می کنند چراکه این دانه ها منبع غنی اسیدآمینه 
های موسوم به L-تریپتوفن هستند که به تغییر میزان سروتونین مغز کمک می کنند. 

سروتونین یک انتقال دهنده عصبی است که تعادل خلق و خو را حفظ می کند.
بادام و گردو: این مغزیجات آجیلی منبع خوب ویتامین E، روی، منیزیم و B12 هستند 
که به حفظ سیستم ایمنی بدن در افراد مضطرب و پراسترس کمک می کنند. مصرف سه 

تا چهار عدد گردو و بادام در روز به کاهش میزان استرس کمک می کند.
پرتقال: کمبود ویتامین C می تواند موجب تشدید علائم استرس و اضطراب شود. 
مطالعات نشان داده اند بیماران مبتلا به اختلال اضطراب در مقایسه با افراد سالم به شدت با 
کاهش میزان ویتامین های A، C و E روبرو هستند. پس به رژیم غذایی تان پرتقال، کیوی، 

گوجه فرنگی، کلم بروکلی و سایر منابع غذایی حاوی ویتامین C بیفزایید.
مواد خوراکی غنی از منیزیم: کمبود منیزیم هم موجب افزایش استرس می شود، 
چراکه منیزیم به تنظیم سطح کورتیزول مغز کمک می کند. مواد خوراکی نظیر اسفناج، 

موز، آواکادو و ماهی منبع خوب منیزیم هستند.
اسیدهای چرب امُگا-۳: مطالعات مختلف نشان داده اند که داشتن رژیم غذایی غنی 
از اسیدهای چرب امُگا-3 می تواند با علائم افسردگی و اضطراب مقابله کند. مواد غذایی 
نظیر سالمون، کلم بروکسل یا کلم فندقی، تخم مرغ و سویا بهترین منابع طبیعی اسیدهای 

چرب امُگا-3 هستند.
چای بابونه: مطالعات نشان داده اند چای بابونه درمان طبیعی موثری برای کاهش 

اضطراب است.

تحقیقات پزشکی نشان می دهد؛

باکتری های ناسالم روده 
عامل ابتلا به آرتروز روماتیسمی

 
محققان دریافته اند باکتری های ناسالم موجود در روده می توانند متهم اصلی بروز آرتروز 

روماتیسمی باشند. 
به گزارش  مهر، مطالعات محققان کلینیک مایو مینه سوتا نشان می دهد فراوانی وجود 
یک نوع باکتری نادر در روده ها موجب ایجاد عدم توازن میکروبی در بدن شده که در 
بیماران مبتلا به آرتروز روماتیسمی مشاهده می شود. به گفته محققان، بیماری آرتروز 
روماتیسمی یک اختلال خودایمنی است که بدن به اشتباه به خودش حمله می کند. در 
نتیجه این بیماری، بدن به بافت های دور مفاصل آسیب رسانده و موجب تورم می شود 
که در نتیجه استخوان فرسوده شده و مفاصل تغییر شکل می دهند. این بیماری می تواند 
به سایر بخش های بدن از جمله پوست، چشم ها، قلب، ریه، و عروق خونی آسیب رساند.

این مطالعه بر روی بیماران مبتلا به آرتروز روماتیسمی، اقوام شان و گروه کنترل سالم 
با هدف یافتن علائمی انجام شد که احتمال آسیب پذیری در مقابل ابتلا به این بیماران 
را پیش بینی می کند. یافته ها نشان می دهد آزمایش نوع خاصی میکروب در روده می 
تواند به پزشکان در پیش بینی و پیشگیری از شروع بیماری آرتروز روماتیوئید کمک کند.

محققان در این آزمایشات دریافتند بین میکروب روده موسوم به Collinsella و فنوتیپ 
آرتروز ارتباط وجود دارد. وجود این باکتری می تواند به شیوه های جدید تشخیص بیماران 

و کاهش عدم توازن که منجر به ابتلا به این بیماری می شود منتهی شود.

مواد غذایی که بیشتر از پرتغال 
ویتامین c دارند کدامند؟ 

زمانی که در مورد ویتامینc صحب می کنید حتماً اولین چیزی که به ذهنتان خطور 
می کند پرتقال است، اما مواد غذایی دیگری نیز می توان پیدا کرد که سرشار از ویتامین 

C باشد. 
  توت فرنگی:  توت فرنگی حاوی 85 میلی گرم از ویتامین C در هر پیمانه است این 
ماده "منگنز" نیز دارد که به پایدار و ثابت بودن قندخون کمک می کند. فقط مطمئن شوید 

که توت فرنگی ارگانیک و طبیعی خریداری می کنید. 
آناناس: آناناس حاوی 79 میلی گرم از ویتامین C در هر پیمانه است بر خلاف سایر 
میوه ها، آناناس حاوی مقادیر قابل توجهی از "آنزیم بروملین" است که به هضم پروتئین 

کمک می کند. 
کلم قمری:  کلم قمری حاوی 84 میلی گرم از ویتامین C در هر پیمانه است این 
ماده همچنین دارای خواص ضد سرطانی است شما می توانید از کلم قمری در تهیه آش 
استفاده کنید.  انبه : انبه شیرین و آبدار حاوی 122 میلی گرم از ویتامین C به ازای هر 
پیمانه است این میوه همچنین منبع عالی از "زیگزانتین" است که یک آنتی اکسیدان قوی 
برای کمک به سلامت چشم است و آن را از اسیب اشعه های مضر نور خورشید حفظ 
می کند. کلم: کلم بروکسل حاوی 75 میلی گرم از ویتامین C به همراه مواد مغذی مبارزه 

کننده با سرطان است.
کیوی :  تنها دو عدد از کیوی های خوشمزه حاوی 128 میلی گرم از ویتامین C است 
تحقیقات انجام شده نشان می دهد که کیوی به خواب مناسب و خوب کمک می کند و 
کیفیت آن را بهبود می بخشد. این کار به خاطر سطح بالای "سروتونین" در این ماده است 

که نقش آغاز کنندگی خواب را دارد.
فلفل دلمه ای:  همه فلفل دلمه ای ها حاوی مقادیر بالایی از ویتامین C هستند. مقدار 
ویتامین c در فلفل دلمه ای سبز 95 میلی گرم و در فلفل دلمه ای زرد 341 میلی گرم است 

. همچنین این ماده کالری بسیار کمی دارد. 

شش میوه تابستانی و 6 درمان 
مطالعات نشان داده خوردن یک گلابی رسیده، 20درصد از نیاز روزانه به فیبر را تامین و به 

کاهش چربی خون )کلسترول( کمک می کند. 
میوه ها جزو گروه های غذایی ای هستند که خوردن شان همواره به وسیله متخصصان 
تغذیه توصیه می شود و تاکید آن ها این است که میوه ها تازه و فصل باشند؛ یعنی میوه های 
تابستانی، در تابستان و میوه های زمستانی در زمستان خورده شوند. البته تنوع بخشیدن به 
رژیم غذایی نیز جزو توصیه های دیگر آنهاست زیرا میوه ها خواص ویژه ای دارند که می توان 

از آن ها بهره برد. 
گلابی و چربی خون 

مطالعات نشان داده خوردن یک گلابی رسیده، 20درصد از نیاز روزانه به فیبر را تامین و به 
کاهش چربی خون )کلسترول( کمک می کند. 

دریافت این مقدار فیبر در تنظیم قند خون نیز موثر است به همین دلیل توصیه می شود 
افراد دیابتی در برنامه غذایی شان این میوه را بگنجانند. 

همچنین، بررسی ها نشان داده اند در گلابی ماده معدنی ای به نام "برن" وجود دارد که در 
بهبود عملکرد مغز و انتقال پیام های عصبی در این ارگان دخالت دارد. 

انگور و اختلال حواس 
انگور از منابع پتاسیم محسوب می شود بنابراین خوردن آن باعث کاهش فشار خون خواهد 

شد. 
از سوی دیگر، از آنجا که کمبود پتاسیم اختلال های حواس و افسردگی را در سنین بالا و 
سالمندی به وجود می آورد، به خصوص در افرادی که میوه و سبزی های کمی مصرف می 

کنند، عادت به خوردن انگور می تواند کمک کننده باشد. 
به علاوه، انگور از منابع ترکیب هایی با خواص آنتی اکسیدانی است که دریافت آن ها از بروز 
سرطان هایی که بر اثر آلودگی هوا و خوردن فرآورده های گوشتی ممکن است به وجود بیاید، 

پیشگیری می کند. 
آلو و کم خونی 

خوردن 100گرم آلو 20درصد از نیاز روزانه خانم ها به آهن را برطرف می کند. به همین 
دلیل به گیاهخواران توصیه می شود این میوه را در برنامه غذایی روزانه شان بگنجانند تا 

احتمال ابتلا به کم خونی فقر آهن در آن ها کاهش پیدا کند. 
این میوه از منابع مناسب پتاسیم نیز محسوب می شود به همین دلیل به بیماران فشارخونی 
پیشنهاد می شود آلو را در سبد میوه خود داشته باشند و روزانه 2 تا 3 عدد از این میوه را 

میل کنند. 
در ضمن، آلو از میوه هایی است که شدت یبوست را کاهش می دهد و کسانی که مکرر دچار 

این مشکل گوارشی می شوند، بهتر است بیشتر آلو بخورند. 
هلو و یبوست 

خوردن یک هلوی متوسط، 8درصد از نیاز روزانه به فیبر را تامین می کند و دریافت آن بهبود 
دهنده یبوست است. این مقدار فیبر، سطح کلسترول خون را پایین می آورد و احتمال ابتلا به 

بیماری های قلبی را نیز کم می کند. 
این میوه از منابع ویتامین C نیز محسوب می شود و به همین دلیل توصیه می شود افرادی 

که به بیماری های لثه مبتلا هستند، آن را در برنامه غذایی روزانه شان بگنجانند. 
جالب است بدانید با خوردن یک هلوی متوسط 34میلی گرم از نیاز روزانه به این ویتامین 

تامین می شود. 
انبه و فشارخون 

خوردن یک انبه کامل که حدود 650گرم وزن دارد، می تواند 33درصد از نیاز روزانه 
به پتاسیم را تامین کند، به همین دلیل خوردن این میوه به فشارخونی ها توصیه 

می شود. 
در ضمن، انبه از منابع بتاکاروتن است که یکی از آنتی اکسیدان های قوی است و از بروز کم 

خونی و فقر آهن پیشگیری می کند. 
بررسی ها نشان داده خوردن این میوه به دلیل داشتن بتاکاروتن فراوان و به خصوص ترکیبی 

به نام کریپتوگزانتین، ریسک ابتلا به سرطان رحم را هم پایین می آورد. 
انجیر و پوکی استخوان 

انجیر از میوه های کلسیم دار است. به طوری که با خوردن 3عدد از آن، 21درصد از نیاز بدن 
به این ماده معدنی تامین می شود. 

انجیر فیبر فراوانی نیز دارد به این دلیل کسانی که از یبوست رنج می برند، بهتر است آن را 
در برنامه غذایی شان بگنجانند. 

آهن نیز از دیگر موادی است که با خوردن انجیر به بدن می رسد از اینرو، انجیر گزینه ای 
مناسب برای کسانی است که خطر کمبود کلسیم و آهن در آن ها بالاست مانند گیاهخواران 

و سالمندانی که در معرض پوکی استخوان هستند. 

5دلیل اینکه متوجه بیش فعالی نشده اید؟!

به عنوان پدر یا مادر، عشقی که به فرزندتان دارید حدومرزی 
ندارد، هرکاری برای شان می کنید، حتی اگر لازم باشد با 
پای برهنه تمام دنیا را دور بزنید! بنابراین اگر برای فرزندتان 
ADHD یا همان اختلال بیش فعالی- کم توجهی تشخیص 
داده شود، ممکن است احساس آشفتگی و گناه کنید و تعجب 

کنید که چرا زودتر متوجه علائم این اختلال نشده بودید.
1. اطلاعات

بزرگسالان زیادی هستند که بیش فعالی در آنها تشخیص 
داده می شود. برای شما هم فرقی نمی کند زمانی که بیش 
فعالی فرزندتان تشخیص داده می شود، او 25 ساله باشد یا 
55 ساله، بازهم  پدر و مادرهستید و همچنان احساس گناه و 
مقصر بودن می کنید که چرا وقتی او کودک بود متوجه این 
علائم نشده بودید. امروزه حجم وسیعی از اطلاعات در مورد 
این اختلال وجود دارد و مباحث بی شماری دراین زمینه 
دردسترس است و معمولا فراموش می کنیم که همیشه 
چنین نبوده است و این که چنین غرق اطلاعات شده ایم تنها 
مربوط به سالهای اخیر و پیشرفت تکنولوژی می باشد. پس 
خودتان را بازخواست نکنید، شما به عنوان والدین با همان 
دانش و آگاهی که در زمان خاصی دردسترس شماست می 

توانید بهترین باشید.
2. خصوصیات خانوادگی

فرزندتان از یک مدرسه با قوانین بسیار ساختاری به یک 
مدرسه یا دانشگاهی وارد می شود که چنین اصولی در آن 
کمرنگ تر هستند و قوانین انضباطی دقیقی در آن جا وجود 

ندارد
رفتارهای بیش فعالانه ی دختر یا پسر شما ممکن است به 
نظرتان نیامده باشد صرفا به این دلیل که آن رفتارهای مشابه 
رفتارهای سایر اعضای خانواده ی بزرگ شما بوده است. مثلا، 
اگر خواهرها، برادرها، دخترخاله ها و پسرخاله ها و ... و یا حتی 
پدرومادری داشته اید که همیشه در توهم خیال یا در جنب 
و جوش مداوم بوده اند، رفتار کودک شما احتمالا غیرعادی 

یا عجیب به نظرتان نیامده است. ممکن است صرفا با توصیه 
ی یک دوست یا معلم فرزندتان به این فکر افتاده باشید که 
فرزندتان را برای تست بیش فعالی نزد پزشک ببرید. جالب 
است که اغلب این حرکت ناگهانی باعث می شود سایر اعضای 

خانواده نیز در این تست خود را محک بزنند. 
۳. بیش فعالی مخفی شده

گاهی علائم بیش فعالی پوشیده می شود چون فرزندتان 
بیماری دیگری دارد. بیشتراز 50 درصد بچه های بیش فعال، 
بیماری دیگری نیز دارند که همزمان با بیش فعالی وجود دارد. 
مواردی چون اختلال اضطراب ، اختلال یادگیری، اختلال 
نافرمانی مقابله ای) ODD( و سوء استفاده از دارو. اگر بیماری 
دیگری درمورد فرزندتان تشخیص داده شود، علائم بیش 
فعالی ممکن است تحت تاثیر علائم آن بیماری اولیه، مورد 

پوشش و غفلت قرار گیرد. 
4. مهارت های کنترلی یا مقابله ای

گاهی علائم بیش فعالی بروز نمی کند تا زمانی که فرزندتان 
به سطوح تحصیلی بالاتری در مدرسه می رسد یا وارد دانشگاه 
می شود. زیرا مهارت هایی که برای غلبه و کنترل چالش های 
مربوط به بیش فعالی فراگرفته، دیگر برای مدیریت و مقابله 
با نیازهای سطوح بالاتر تحصیلی کافی نیست و نمی تواند 
پاسخگو باشد. بنابراین علائم بیش فعالی و کم توجهی در این 
مراحل از زندگی شفاف تر شده و خودنمایی می کنند، هم 

برای شما و هم برای فرزندتان. 
5. تغییرات محیطی

گاهی علائم بیش فعالی بروز نمی کند تا زمانی که فرزندتان 
به سطوح تحصیلی بالاتری در مدرسه می رسد یا وارد دانشگاه 

می شود.
گاهی بیش فعالی فرزندتان بدون این که شما یا خودش 
بدانید و تشخیصش دهید به طور طبیعی تسکین و تخفیف 
داده می شود؛ تنها دلیلش هم ایجاد تغییراتی در زندگی است 
و در واقع عواملی که به ناخودآگاه به او کمک می کردند تا 

علائم بیش فعالی اش کمتر ظاهر شوند، دیگر وجود ندارند. 
مثلا: 

ساختار
فرزندتان از یک مدرسه با قوانین بسیار ساختاری به یک 
مدرسه یا دانشگاهی وارد می شود که چنین اصولی در آن 
کمرنگ تر هستند و قوانین انضباطی دقیقی در آن جا وجود 

ندارد. 
اندازه کلاس

فرزندتان از یک کلاس کوچک  و قابل کنترل تر به کلاسی 
با اندازه بزرگ تر و طبیعتا تعداد دانش آموزان بیشتر می رود. 

معلم مورد علاقه
شاید فرزندتان معلم مورد علاقه اش را که ارتباط بسیار 
خوبی با او برقرار کرده بوده به هر دلیلی از دست بدهد؛ 

جابجایی، بازنشستگی، ... 
ورزش

شاید فرزندتان دست از ورزش کردن بردارد مثلا به این 
دلیل که آسیب دیده یا دیگر علاقه ای ندارد و یا تیم مورد 

حمایتش دیگر وجود نداشته باشد. 
دور شدن از خانه

دور شدن از محیط خانه و خانواده حالا به هر دلیلی می 
تواند فرزندتان را از آن ساختاری که به آن عادت کرده بوده و 
از تغذیه سالم و بی دغدغه دور کند و بین او و اعضای با محبت 
خانواده اش فاصله بیفتد، بنابراین زمینه برای بروز علائم بیش 

فعالی فراهم می شود.
شاید کنارگذاشتن احساس گناه و تقصیر دشوار باشد اما 
به باید به جای آن انرژی تان را صرف خلاقیت و حمایت 
تان بکنید. فرقی نمی کند فرزندتان حالا چند سال دارد، او 
برای حمایت و راهنمایی همچنان شما را جستجو می کند. 
اطلاعات تان را درمورد مشکلی که درگیر آن است بالا ببرید 
تا حس عشق و تکیه گاه بودن را به خوبی به فرزندتان منتقل 

کنید.



اجتماعی 6

بحران آب در روستای چشمه شور جدی است

اشک چشمه شور قم در فراق آب خشک شد 

گزارش از: فرزانه پیری 

»چشمه شور« از روستاهای توابع استان قم است که این روزها با بحران کم آبی دست و پنجه 
نرم می کند و با گذشت بیش از 2 سال از این بحران مردم این روستا هم چنان با مشکلات 

عدیده ای مواجه هستند. 
دستان لرزان بالخاتون تاب نگهداری دبه های آب را ندارد، خس خس نفس هایش در گوش 
روستای چشمه شور آشناست، وقتی که هر روز به امیدی آبی در سراب به سمت چاهی 
تشنه در روستا می رود تا شاید در کنار اهالی این روستای زنده در دل کویر آبی را به یغما ببرد 
و قوتی را غالب کند.روستایی در 55کیلومتری آزادراه قم - تهران، 2 سالی است، شوربختی 
بی آبی زندگی را برای مردم آن به مثنوی هفتاد من تبدیل کرده که گوش شنوایی برای 
آن وجود ندارد، اهالی روستا که دامدار هستند از چاهی آب می نوشند که هر از چند گاهی 
با مشکلاتی روبرو می شود، هر چند آب تنها مشکل گریبانگیر این روستا نیست اما به طور 
قطع مهمترین مساله ای است که در دل اهالی 250 نفری آن به دردی بزرگ تبدیل شده 
است.بال خاتون بهرامی یکی از پیرترین اهالی این روستاست که توان آوردن آب از سر چاه تا 
خانه را ندارد، وی با اشاره به اینکه برای ضرورت های اولیه زندگی آب ندارم گفت: برای وضو 
گرفتن و استحمام کردن نیاز به آب دارم که متاسفانه به علت ناتوانی و بودن مسافت زیاد 
مقدور به آوردن آب نیستم.وی با اشاره به اینکه طی 2 سال گذشته در این روستا آب بود 
گفت: از زمانی که آب قطع شده است روزانه 2 مرتبه به مدت چند ساعت کوتاه آب در اختیار 

روستاییان قرار می گیرد که به خاطر ازدحام جمعیت با مشکلات بسیاری روبه رو هستیم.
وی ادامه داد: ساعت ها باید در زیر آفتاب گرم و سوزان منتظر آب باشیم تا بتوانیم آب مورد 
نیاز در یک روز را تهیه کنیم، ضمن اینکه در هوای گرم تابستان استفاده از وسایل خنک 

کننده از جمله کولر نیاز به آب دارد.
ماه سلطان جعفری یکی از زنان روستای چشمه شور در حالی که دبه آب در دست داشت 
و در انتظار رسیدن نوبت بود با اشاره به اینکه آب چاه غیر بهداشتی است گفت: دهانه چاه 
باز است از این رو بسیاری از آلودگی ها به راحتی وارد این آب می شود و استفاده از این آب 

باعث ایجاد بیماری های عفونی و قارچی بسیاری شده است.
وی افزود: هر روز یک تانکر آب آشامیدنی از شهر قم به این روستا منتقل می شود که برای 
آشامیدن و استفاده در پخت و پز است که متاسفانه این مقدار آب پاسخگوی تمام روستاییان 

نیست و حتی مطلوب نیست.
لیلا جعفری دیگر زن روستایی که دست کودک خود در دستش بود با اشاره به اینکه این 
کودک از بیماری عفونی رنج می برد گفت: استفاده از آبی که از نظر بهداشتی مشکل دارد 
باعث شده تا این فرزند به انواع بیماری ها مبتلا شود و به علت استفاده مستمر از این آب راه 

درمان آن تحقق پیدا نمی کند.
وی افزود: نه تنها این آب موجب بیماری عفونی زنان و کودکان شده بلکه حمل آب در 

مسافت های طولانی در این روستا باعث دردهای عضلانی و ستون فقرات شده است.
به گزارش ایرنا ، محمدرضا نبی زاده یکی از جوانان روستای چشمه شور بود که با اشاره به 
رسوبات آب گفت: این آب به علت رسوباتی که دارد دندان های ما را از بین برده است و 

پزشک معالج علت خرابی دندان ها را از رسوب آب می داند.
وی ادامه داد: هر شخصی در این روستا از نبود آب سالم و استفاده از آب چشمه آلوده رنج 
می برد ضمن اینکه به خاطر قرار گرفتن چاه آب در نزدیکی حوزه نفتی این منطقه، لایحه 

های روغنی و بوی نامتبوع آب برای مصرف کنندگان آزار دهنده است.
مجید سیفی از اهالی روستای چشمه شور که 20 روز به علت دردهای ستون فقرات در خانه 
بستری بود، علت مهاجرت از روستا به شهر را نداشتن امکانات کافی در روستاها برشمرد و 
گفت: تامین آب، برق و گاز از نیازهای اولیه است که باید توسط مسئولان پیگیری شود، 
مسافت طولانی حمل آب باعث ایجاد دردهای عضلانی و ایجاد سایر بیماری ها شده است.

وی افزود: تعدادی از جوانان این روستا به خاطر نداشتن امکانات و شغل به سمت شهرها 
مهاجرت کرده اند که نیازمند رسیدگی مسئولان است.

عباس جعفری از اهالی روستا، کمبود آب را یکی از دلایل آسیب رسیدن به وسایل برقی 
برشمرد و گفت: وسایل خنک کننده نیاز به تامین آب دارد در صورتی که تامین نمی شود با 

از کارافتادن، خسارت مالی به خانواده ها وارد می کند.
وی بیان داشت: چه کسی مسئول خسارت های جانی و مالی به روستاییان است ضمن اینکه 
در روستا ها شوراها انتخاب شده است تا مشکلات روستایان را به مسئولان منتقل کنند این 
درحالی است که با نامه نگاری هایی و درخواست هایی که صورت گرفته است همچنان شاهد 

پیگیری مسئولی در این خصوص نیستیم.
درهمین حال امکان مصاحبه با اعضای شورای روستای چشمه شور فراهم نشد.

دهیار روستای چشمه شور:
بخشدارمرکزی به این روستا سرکشی نکرده است

در ادامه برای دریافت اطلاعاتی از وضعیت بحرانی آب روستای چشمه شور به سراغ دهیار 
روستا رفتیم  که وی با اشاره اینکه این روستای دارای 50 خانوار است گفت: به صورت 
میانگین حدود 250 نفر در روستا زندگی می کنند که به علت خشک شدن چاه با مشکل 
کم آبی طی 2 سال اخیر مواجه هستند.مسعود مسرور به حفر چاه آبی کوچک با مشارکت 
اهالی روستا اشاره کرد و گفت: به علت قطع آب در روستا مجبور به حفر چاه 3 متری برای 
تامین نیازهای مردم شدیم که در همین راستا مبلغ 20 میلیون ریال از اهالی روستا جمع 
آوری کرده و چاه را حفر کردیم.وی افزود: نیازهای و مطالبات اهالی روستا طی 10 مورد نامه 
نگاری به بخشداری مرکزی قم اعلام شده است و بخشداری مشکلات را به سازمان های 
مربوطه ارجاع داده است.وی ادامه داد: در همین راستا سازمان آب و فاضلاب روستایی و آب 
منطقه ای با مشارکت مردم روستا مکانی برای حفر چاه جدید انتخاب کرد که این زمین 
در حیطه منابع طبیعی استان بود از این رو به دنبال دریافت مجوز از اداره مربوطه هستیم.

وی بیان داشت: هفته ای سه روز را صرف کارهای اداری و پیگیری های آب روستا می کنم 
ولی تاکنون هیچ گونه پاسخی دریافت نکرده ام.دهیار این روستا در ادامه مدعی شد که 
برغم اطلاع بخشدار از مشکلات این روستا، وی طی 2 سال اخیر حتی یک بار نیز به روستا 

سرکشی نکرده است.
بخشدار مرکزی:

 درخدمت رسانی به مردم کوتاهی نخواهیم کرد
بخشدار مرکزی با اشاره به بازدیدهای متعددی از روستای چشه شور گفت: مشکلات آب 
این روستا با سازمان آب و فاضلاب روستایی مطرح شده است و پیگیر مطالبات اهالی از 
سازمان مربوطه هستیم.علیرضا خزائی افزود: با تعامل نهادهای مربوطه، در صدد رسیدگی 
به مشکلات اهالی روستا هستیم به گونه ای که هفته ای یک بار جلسات برگزار می شود و 
مشکلات مورد بررسی قرار می گیرد.وی ادامه داد: دغدغه بخشداری رسیدگی به مشکلات 
اهالی روستاست، در همین راستا از خدمت رسانی به مردم کوتاهی نخواهیم کرد.وی با بیان 
اینکه نگاه دولت به رفع مشکلات روستایی مثبت است گفت: بیش از 50 روستا در بخش 
مرکزی است که مشکل آب آشامیدنی آنها طی اقدام های صورت گرفته ار جمله تجهیز سه 
حلقه چاه در دهستان قمرود مرتفع شده است و امیدواریم با کمک دستگاه های خدمات 
رسان و به ویژه شرکت آبفار نیازهای آبی مردم را مرتفع سازیم.وی    مشکلات روستای چشمه 
شور را تازه تاسیس بودن دهیاری این روستا دانست و گفت: دهیار روستا به دلیل تجربه 
نداشتن کافی مشکلات مردم را به صورت دقیق مطرح نکرده است و در این مورد امیدواریم 
با تعامل و حضور بیشتر ایشان مشکلات کاهش یابد.وی همچنین در مورد آب شرب روستا 
ابراز امیدواری کرد که عملیات حفر و تجهیز چاه روستا که مشکلات قانونی حفر آن برطرف 

شده است در اسرع وقت شروع شود.
مدیرعامل آب و فاضلاب روستایی  استان قم : 

بزودی چاه جدید در روستای چشمه شور حفر می شود
مدیرعامل آب و فاضلاب روستایی  استان قم نیز با بیان اینکه چشمه شور، تنها روستایی 
است که با مشکل حاد آب روبرو می باشد گفت: این روستا دارای چاهی بود که خشک شد 
و در حال حاضر در صدد مرحله دریافت مجوز برای حفاری چاه جدید 160 متری هستیم.

محمد احمدی جبلی افزود: مکانی که برای حفر چاه جدید در نظر گرفته شده بود در اراضی 
ملی قرار داشت که باید مجوزهای آن از منابع طبیعی دریافت شود که بعد از دریافت مجوز 
نیازمند صدور مجوز حفاری چاه از آب منطقه ای هستیم و در صورتی که صادر شود به 
سرعت چاه حفاری می شود.وی ادامه داد: در صورتی که مجوز آب منطقه ای صادر شود 
حداکثر با اقدام های حفاری و لوله گذاری طی 2 ماه آینده مردم روستا به آب دست پیدا می 
کنند.وی با بیان اینکه روزانه از آب و فاضلاب روستایی به 27 روستا در قم آب رسانی صورت 
می شود گفت: روستای چشمه شور یکی از روستاهایی است که با تانکر، کار انتقال آب از 

سرشاخه های دز به آن انجام می شود.
 مدیرعامل آب و فاضلاب روستایی قم افزود: علت اینکه اهالی روستا مدعی هستند آب 
آشامیدنی دارای رسوب و یا لایه است می تواند به خاطر لایه های مخزن نگهداری آب باشد 

که باید مورد بررسی قرار گیرد.
وی ادامه داد: اگر این تانکر نیاز روستاییان را برطرف نمی کند آماده انتقال تانکر های 
متعدد به این روستا هستیم ضمن اینکه صرفه جویی با وضعیت موجود آب کشور باید 
مورد توجه قرار گیرد.احمدی با اشاره به حفر چاه کوچک توسط اهالی روستا گفت: منبع 
آب مطمئنی برای حفر چاه موقت نتوانستیم ایجاد کنیم در همین راستا اهالی روستا 
خودشان تصمیم به حفر این چاه کرده و نیازهای استفاده دامی و شست و شو را از این 
آب تامین کرده اند.وی افزود: جلسات مختلفی برگزار شده و بودجه تامین آب تخصیص 
یافته است تا روند پیگیری آب روستا به زودی دنبال شود تا شاهد حل بحران آبی در 

این منطقه باشیم.

آن زمان ها که هنوز استفاده از تلفن های هوشمند 
فراگیر نشده بود، همسرا برای یکدیگر و کودکانشان وقت 
می گذاشتند، کمتر کسی از دردهای استخوانی می 
نالید و هنوز هم بازار نشستن پای قصه مادربزرگها گرم 
بود. آن زمانها کسی خانواده مجازی نداشت و محیط 
خانه به خاطر وای فای سرد نشده بود، حال چه کنیم 

که این وای فای بلای جان خانه مان نشود؟ 
روزی که وایبر و واتس آپ و امثالهم به زندگی ها وارد 
شدند، کمتر کسی بود که از آسیب های شبکه های 
اینچنینی حرف به میان بیاورد. فضای تعاملی درون این 
شبکه ها آن قدر جذاب بود و آن قدر کارها راحت تر و 
کم هزینه تر پیش می رفت که کسی از عواقب احتمالی 

آن نمی ترسید.
 کمی که گذشت، اولین زنگ خطر از درون خانه ها 
به صدا درآمد. فاصله ی بین اعضای خانواده  بیشتر شد، 
دورهمی ها و تعامل در دنیای واقعی کاهش پیدا کرد و 
وابستگی ها به گوشی تلفن همراه به عنوان یک پکیج 

کامل ارتباطی زیاد و زیادتر گشت.
از فردی بخواهید در طول روز از شما عکس بگیرید. 
اگر تعداد فریم های عکسی که در آن ها شما سرتان 
گرم کار با گوشی موبایل است، از فریم های دیگر بیشتر 
بود، مطمئنا می فهمید زندگی تان را چطور سپری می 

کنید
آن وقت بود که از گوشه و کنار، زمزمه های شکایت 
به گوش رسید. تصویر یک مهمانی وقتی همه در یک 
اتاق بزرگ جمعند و هیچ کس با دیگری حرف نمی زند 
و همه سرشان در تلفن همراهشان است، یک تصویر 
تکراری و تکرار شونده است. تصویری تلخ و دردآور که 
نشان می داد اولین آسیب این دنیای جذاب و زیبا، کم 
کردن روابط خانوادگی در سطوح پایینتر و فروپاشی 
خانواده در سطح گسترده است. آسیب شناسان در این 
باره هشدارها دادند و مثل خیلی از معضل های دیگر 

اجتماعی، علاج واقعه به بعد از وقوع معوق شد!
این واقعه اتفاق افتاده است، حال ببینیم آیا برنامه  
مدرن  اسارت  این  چنگال  از  رهایی  برای  خاصی 
شده ایم.  اسیر  که  نشده  باورمان  هنوز  داریم؟شاید 
درهرحال ما در این صفحه می خواهیم به قوانینی که 
می شود در هر خانه ای برای استفاده از اینترنت وضع 

شود، اشاره کنیم.
سرسفره بی موبایل

خانه،  اعضای  که  باشد  باید  زمان هایی  بالاخره 
سلاح های مدرن شان را زمین بگذارند و صمیمانه دور 
هم جمع شوند. این زمان را بهتر است برای شروع، به 
3وعده غذایی اختصاص دهید و قانون شماره یك تان 
استفاده  باشد.  سرسفره«  گجت ها  از  »عدم استفاده 
از موبایل و تبلت هنگام غذا خوردن، هم اثر منفی در 
روحیه اعضای خانواده دارد و هم از نظر بهداشتی محل 

اشکال است. 
بنابراین به افراد خانواده بگویید که موبایل هایشان را 

در اتاق دیگری بگذارند و آن را با خودشان به سر سفره 
نیاورند. لازم است که خودتان نخستین نفری باشید که 

به قانون تان احترام می گذارید.
موبایل را حتی به خواب هم نمی آید

وقتی قرار است بخوابیم و از عالم و آدم جدا شویم، 
موبایل به چه دردمان می خورد که آن  را زیر بالش مان 
پنهان می کنیم؟ چند نوجوان و جوان را دیده اید که 
موبایل شان باید آنقدر دم دست باشد که اگر نصف شب 
بیدار شدند، همین که دست دراز کردند بتوانند پیدایش 
کنند. این به جز اعتیاد چه می تواند باشد؟ پس یکی 
دیگر از قوانینی که بهتر است در تمام خانه ها اجرا شود، 

قانون خاموشی در هنگام خواب است. این کار برای 
سلامت جسم  نیز مهم است.

شلوار اینترنت دوتا نشود
شارژ ماهانه  وای فای خانه به علاوه  خرید حجم های 
اضافی به خاطر تمام شدن حجم مصوب در همان 
برمی دارد،  هزینه  زیادی  مقدار  اول،  روز  یکی دو 
شریك  مدام  عیش  یك  در  را  خانه  اعضای  همه   اما 
می کند؛ عیشی که ظاهرش عیش است و باطنش 
بلا و گرفتاری. علاوه بر این، خرید بسته های اینترنتی 
که سیم کارت شما و یا هر یك از اعضای خانه تان را 
مجهز به اینترنت می کند، یکی دیگر از راه هایی است 

که دیگر نیاز نیست برای استفاده از اینترنت در یك 
مکان خاص قرار بگیرید و هر جا که باشید، اینترنت 

دم دست تان است.
قانونی به نام کتاب خواندن

چند نوجوان و جوان را دیده اید که موبایل شان باید 
آنقدر دم دست باشد که اگر نصف شب بیدار شدند، 
همین که دست دراز کردند بتوانند پیدایش کنند. این 

به جز اعتیاد چه می تواند باشد؟
یك فاجعه در حال رخ دادن است و منشأ این فاجعه 
در شبکه های اجتماعی نهفته است. سری به تلگرام 
بزنید و ببینید چه کانال هایی وجود دارد که اغلب 
اعضای آن نوجوانان هستند؟ ببینید چه جملات و 
ادبیاتی در جریان است؟ چه راهکارها و خط مشی هایی 
داده می شود؟ چه کالاها و خدماتی مدام در حال تبلیغ 
شدن است؟ فراموش نکنید که همین تبلیغات که از 
کنارشان به سادگی می گذریم در حال ساختن ذائقه 
یك نسل است. اگر نگران شخصیت خود و اطرافیانتان 

هستید، دست به کاری اصولی بزنید.
به کمپ ترک اینترنت بروید

نکته آخر اینکه اگر نمی توانید این وسیله را از خود 
دور کنید و در مقابل خواسته خانواده مقاومت می کنید 
پس به این نکته هم فکر کنید که  اگر مجبور باشید هر 
روز در جیب یا کیف و یا دست هایتان، چند گرم ماده 
مخدر حمل کنید چه حسی خواهید داشت؟ ماده ای 
که در ظاهر کاربردی دیگر دارد اما به مرور شما را مسخ، 

معتاد و اسیر خود می کند.
برای اینکه از شر این اعتیاد خلاص شوید، بیایید یک 
آزمون ساده برگزار کنیم؛ یکی از اعضای خانواده، یک 
دوست و یا یک همکار که ساعات زیادی از روز را با شما 
می گذراند را انتخاب کنید و از او بخواهید در ساعت 
های مختلف روز به طور متوالی بدون این که متوجه 
شوید از شما عکس بگیرد. در پایان روز، به این عکس 
ها که تعدادشان کم نیست نگاه کنید؛ اگر تعداد فریم 
های عکسی که در آن ها شما سرتان گرم کار با گوشی 
موبایل است، از فریم های دیگر بیشتر بود، مطمئنا می 
فهمید زندگی تان را چطور سپری می کنید و ساعتهای 
آن را چطور هدر می دهید پس لازم است از شر این 

اعتیاد خلاص شوید.

موبایل را به جمع گرم خانواده راه ندهید

پنجشنبه سی  ویکم تیر 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4054

رئیس پلیس راه استان قم خبر داد:

برخورد مرگبار پژو 405 با دهانه پل
 در محور دلیجان-سلفچگان

رئیس پلیس راه استان قم از برخورد مرگبار یک دستگاه پژو 405 با دهانه پل خبر داد.
سرهنگ جمشیدی راد رئیس پلیس راه استان قمگفت: در محور دلیجان-سلفچگان ساعت 

15:30 عصر روز گذشته یک دستگاه پژو 405 با دهانه پل برخورد کرد.
وی  افزود: متاسفانه در پی وقوع این حادثه راننده پژو 405  در دم جان خود را از دست داد 
و 2 سرنشین آن در این حادثه مجروح شدند، همچنین با حضور نیروهای امدادی جنازه که در 

داخل خودرو حبس شده بود به بیرون منتقل شد.
رئیس پلیس راه استان قم به علت وقوع این حادثه اشاره و اذعان داشت: کارشناسان پلیس با 
حضور در صحنه حادثه، علت این تصادف را عدم توانایی در کنترل وسیله نقلیه ناشی از سرعت 

مطمئنه از جانب پژو 405 اعلام کردند.

رئیس پلیس راه استان زنجان خبر داد:

موتور سواری دختر 14 ساله حادثه ساز شد
رئیس پلیس راه استان زنجان از واژگونی مرگبار یک دستگاه موتور سیکلت در جاده خدابنده-

همدان خبر داد.
سرهنگ شیر محمدی رئیس پلیس راه استان زنجان گفت: در محور خدابنده-همدان یک 
دستگاه موتور سیکلت روز  سه شنبه از مسیر خود واژگون شد.وی افزود: متاسفانه در پی وقوع 
این حادثه راکب موتور سوار که دختری 14 ساله بود در دم جان خود را از دست داد و مادر 
وی که سرنشین بود در این حادثه در ناحیه دست و پا آسیب دیده است و با حضور نیروهای 
امدادی جهت درمان مصدوم به بیمارستان انتقال یافت.رئیس پلیس راه استان زنجان به علت 
وقوع این حادثه اشاره و اذعان داشت: کارشناسان پلیس با حضور در صحنه حادثه علت واژگونی 
موتور سیکلت را عدم توانایی و مهارت در رانندگی و تخطی از سرعت مطمئنه از جانب راکب 

موتور سوار اعلام کردند.

جانشین فرمانده انتظامی استان خوزستان  خبرداد:

انهدام باند سارقان مسلح منزل در اهواز 
جانشین فرمانده انتظامی استان خوزستان از دستگیری باند چهار نفره سارقان مسلح منزل 

در شهرستان اهواز خبر داد. 
سرهنگ سید محمد صالحی  در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، گفت: در پی 
وقوع سرقت مسلحانه منزل توسط یک باند چهار نفره در شهر اهواز، موضوع بلافاصله جهت 
رسیدگی در دستور کار پلیس قرار گرفت. این مقام انتظامی بیان داشت: کارآگاهان پلیس با 
انجام تحقیقات گسترده پلیسی و بررسی شیوه و شگرد سرقت های صورت گرفته، موفق به 

شناسایی سارقان مسلح در شهر اهواز شدند. 
وی با بیان اینکه ماموران پلیس آگاهی استان با همکاری ماموران انتظامی شهرستان اهواز، 
پس از شناسایی و تعقیب سارقان، که با یک دستگاه خودرو پژو 405 نوک مدادی در یکی 
از مناطق شهر اهواز در حال تردد بودند، افزود: سارقان که خود را در محاصره پلیس دیدند با 
رها کردن خودرو و تیراندازی به سوی ماموران، اقدام به فرار کردند. جانشین فرمانده انتظامی 
استان خوزستان تصریح کرد: ماموران با تدابیر هوشمندانه در یک اقدام ضربتی با محاصره کردن 
محل اختفای آنها، موفق شدند چهار سارق مسلح را دستگیر کنند و از آنها یک قبضه اسلحه 
جنگی به همراه 46 فشنگ مربوطه، دو قبضه سلاح سرد و یک دستگاه خودرو کشف کردند. 
سرهنگ صالحی در پایان با اشاره به ابراز رضایت و خوشحالی مالباخته ها از اقدام قاطع پلیس، 
تاکید کرد: نیروی انتظامی استان خوزستان در برخورد با افرادی که باعث بروز نا امنی و ایجاد 
بی نظمی در جامعه می شوند از هیچ تلاش و کوششی دریغ نخواهد کرد و به مخلان نظم و 

امنیت اجازه جولان نخواهد داد.

رئیس پلیس  استان البرز از دستگیری اعضای باند جاعلان 
میلیاردی اسناد و مدارک دانشگاهی مراکز آموزشی سراسر 

کشو در شهرستان کرج خبر داد. 
سردار بخشعلی کامرانی صالح روز چهارشنبه در جمع 
خبرنگاران افزود: درپی دریافت اخبار و اطلاعات مبنی بر 
اقدام فردی در جعل اسناد و مدارک دانشگاهی، رسیدگی به 
موضوع به صورت ویژه در دستور کار پلیس مبارزه با جعل 
و کلاهبرداری آگاهی این استان قرار گرفت. وی ادامه داد: 
با اقدام های فنی پلیسی نظارت و بررسی سوابق و فعالیت 
ازسوی  کلاهبرداری  و  جعل  درامر  گرفته  صورت  های 
متهم، شناسایی همدستان و مخفیگاه آن ها مورد پیگیری 
قرارگرفت و مشخص شد متهم دارای چهارفقره سابقه کیفری 
درخصوص جعل اسناد است و با همدستی یک نفر دیگر 
اقدام به تهیه اسناد جعلی درداخل کارگاهی درکرج می کند. 
انجام  و  ماموران  تکمیلی  تحقیقات  درپی  گفت:  وی 
کاراطلاعاتی نامحسوس درنهایت محل کارگاه متهم شناسایی 

و باهماهنگی مراجع قضایی اطراف منطقه مورد نظرتحت 
محاصره ماموران گرفت و دریک عملیات غافلگیرانه متهم 
را در 23تیرماه درکارگاهش دستگیر کردند. کامرانی صالح 
خاطرنشان کرد: دربازرسی ازکارگاه مذکور مقادیر زیادی 
اسناد ومدارک ومهرهای جعلی، 30 هزار برگ گواهینامه 
پایان تحصیلات متوسطه ،حدود 2 هزاربرگ گواهینامه 
موقت پایان تحصیلات دانشگاهی به نام افراد مختلف ، 
مدارک شناسایی جعلی ، گواهینامه مجوز حمل سلاح ، 
مهرهای جعلی وزارت خانه های مختلف ، مهرهای مدارس و 
مراکزعلمی و دانشگاهی استان های البرز و تهران و همچنین 
مهرهای مختلف دانشگاه آزاد واحدهای استان های سراسر 

کشور کشف شد. 
وی گفت: با دستگیری متهم و اعترافاتش مشخص شدکه 
با همدستی فرد دیگری درقبال دریافت مبلغ هفت میلیون 
تا هشت میلیون ریال برای متقاضیان درخواست گواهینامه 

پایان دوره تحصیلی و دانشگاهی می کرد. 

کامرانی صالح خاطرنشان کرد: افراد از طریق دوستان به 
وی معرفی می شدند، مدارک جعلی تهیه و تحویل می دادند 
و با این شیوه اقدام به میلیاردها ریال کلاهبرداری کرده اند. 

کشف حدود 150 میلیارد ریال کالای قاچاق درالبرز 
رئیس پلیس البرز در بخش دیگری ازسخنان خود ازکشف 
حدود 150 میلیارد ریال انواع کالای قاچاق ازابتدای سال 
جاری دراین استان خبرداد . سردارکامرانی صالح افزود: دراین 
رابطه تاکنون 111متهم دستگیر شدند و این کشفیات نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته هشت درصد افزایش کشف بوده 
است . وی اضافه کرد: این کالاهای قاچاق شامل مواد دخانی 
، فرآورده های نفتی ، دارو، برنج خارجی ، لوازم آرایشی و 
بهداشتی ، لوازم خانگی ، انواع پوشاک و پارچه و غیره است . 
وی خاطرنشان کرد: دراین مدت نیز 86دستگاه خودرو کهم 
حامل کالای قاچاق بود توقیف و 49 فقره پرونده بالای 100 
میلیون ریال و 10 فقره پرونده بالای یک میلیاردریال و 2 

فقره پرونده بالای پنج میلیاردریال تشکیل شده است .

جانشین فرمانده انتظامی استان همدان از شناسایی و کشف سرقت محموله های پتروشیمی 
و دستگیری 10 متهم در این زمینه خبر داد.  به گزارش پایگاه خبری پلیس، سرهنگ  فرامرز 
به گذر  ، گفت:در پی دریافت خبری  مبنی بر اینکه تعدادی از رانندگان ناوگان حمل و نقل 
بین جاده ای که محموله هایی از قبیل مواد اولیه پتروشیمی از مبداء بنادر امام خمینی )ره(، 
ماهشهر و دیگر بنادر را تحویل گرفته و با توجه به سودآوری هایی که داشته است توسط 
تعدادی افراد سودجو و فرصت طلب در طول مسیر و قبل از رسیدن محموله به مقصد،  
رانندگان با تبانی در محل هایی اقدام به تخلیه مقادیری بیش از دو الی سه تن از کل محموله 
می کردند، رسیدگی به این موضوع به صورت ویژه در دستور کار پلیس آگاهی استان قرار 
گرفت. وی افزود: به لحاظ حساسیت موضوع و کسب اطلاعات تکمیلی در این خصوص، اکیپی 

از ماموران مجرب پلیس آگاهی بصورت کاملا غیر محسوس و تعقیب و مراقبت های ویژه مطلع 
شدند سه دستگاه کامیون تریلر حامل تروفنالات )پتروشیمی( به مقدار 22 تن به فاصله یک 
ساعت از هم  وارد شهرک صنعتی بهاران شدند که متعاقب آن، عملیات دستگیری و محاصره 
کامل محل انجام شد. به گفته جانشین فرمانده انتظامی استان همدان ، 10 تن از متهمان 
در کارگاه مورد نظر که با ابزار آلات مخصوص و جاروبرقی های بزرگ صنعتی در حال تخلیه 
مقداری از محموله بودند، دستگیر شدند. سرهنگ به گذر ادامه داد: در بازرسی های صورت 
گرفته از داخل کارگاه بیش از 6 هزار کیلوگرم مواد پتروشیمی )تروفنالات( در داخل کیسه 
های 50 کیلوگرمی کشف شد. جانشین فرمانده انتظامی استان همدان در خاتمه بیان داشت: 

متهمان پس از تشکیل پرونده جهت سیر مراحل قانونی روانه مراجع قضائی شدند. 

فرماندار آبادان، خبر پیدا شدن یک گور دسته جمعی در 
منطقه مارد از توابع آبادان را تایید کرد. 

عزیزاله شهبازی ضمن تائید خبر یک گور دسته جمعی 
در منطقه مارد از توابع آبادان، گفت: پس از دریافت خبر 
فوق مسئولان مربوطه با حضور در محل نسبت به انجام 

بررسیهای لازم اقدام کردند.
وی با اشاره به اینکه احتمال می رود اجساد یافت شده 
مربوط به دوران جنگ تحمیلی باشد، افزود: قرار شد از 
طریق سپاه مراتب بررسی و تحقیقات بیشتر در خصوص 

زمان وقوع دفن اجساد انجام شود.
فرماندار آبادان هرگونه اظهار نظر بیشتر در این زمینه را 
منوط به انجام بررسیها، تحقیقات و آزمایشات مربوطه و 

اعلام نتیجه نهایی از سوی سپاه دانست.
اعزام ماموران انتظامی به محل

فرمانده انتظامی شهرستان آبادان نیز در این رابطه گفت: 
پس از اعلام خبر یافت شدن این گور، ماموران انتظامی 
سریعا به محل اعزام شدند.سرهنگ سید محسن تقی زاده 

افزود: در این گور دو جمجمه و تعدادی استخوان یافت 
شد.وی اظهار کرد: در مورد جنسیت و سایر موارد مربوطه 
تا انجام بررسیهای دقیق تر و کاملتر هیچ اظهار نظری 
نمی توان ارائه کرد.به گزارش مهر، منطقه مارد در هشت 
کیلومتری جاده آبادان اهواز واقع است.گفته ها حاکی از آن 
است که عصر سه شنبه، زمانی که ماموران اداره برق ناحیه 
جنوب آبادان مشغول کندن زمین به وسیله بیل مکانیکی 
دربیابانهای اطراف آبادان بودند به چنداستخوان برخورد 
کرده و پس از متوقف کردن کار بلافاصله با مرکز پلیس110 
تماس گرفتند.بنا بر این گزارش؛ پلیس پیشگیری، رئیس 
برای  بلافاصله  آگاهی  تخصصی  پلیس  و  کلانتری 11 
پیگیری به محل عزیمت کرده و مشاهده کردند خانواده ای 
به همراه یک پتو و ظروف چینی و ملامینی مدفون شده اند. 
پس از خارج کردن اجساد از این گور دسته جمعی ماموران 
به سرنخ های جدیدی دست یافتند. با توجه به اینکه 
لباسهای زیادی در این منطقه اززیرخاک بیرون کشیده شد 
این احتمال که اجساد بیشتری در این نقطه دفن شده باشد 

قوت گرفت. تاکنون استخوان سه جسد که از لباس هایشان 
مشخص است به یک زن، یک مردو یک دختربچه تعلق 
دارد، پیداشده است.این منطقه در زمان جنگ ایران وعراق، 
زمانی که شهرستان آبادان درمحاصره رژیم بعث عراق بوده 
در اختیارنیروهای عراقی قرار داشته است  .با توجه به اینکه 
احتمال داده می شود تعداد بیشتری از اجساد دراین منطقه 
به خاک سپرده شده باشد ضمن هماهنگی با تفحص شهدا، 
سردار باقری دستور داد، عصردیروز گروهی برای پیگیری 

این موضوع به شهرستان آبادان اعزام شود.

رئیس پلیس استان البرز  خبرداد:

دستگیری جاعلان مدارک دانشگاهی در کرج 

جانشین فرمانده انتظامی استان همدان  خبرداد:

دستگیری سارقان محموله های پتروشیمی 

فرماندار آبادان خبر داد:

 کشف یک گوردسته جمعی در آبادان 

دلایل اصلی اختلاف زن و شوهرهاچیست؟
»اختلاف« بخش جدایی ناپذیر زندگی زناشویی است و به خودی 
خود برای زندگی زناشویی خطرناک نیست، آنچه می تواند خطرناک 

باشد نحوه مواجهه همسران با اختلافاتشان است.
در هر رابطه ای جر و بحث و اختلافاتی وجود دارد و در روابط بین 
زن و شوهرها نیز این موضوع صادق است. در واقع نمی توان گفت اگر 
زن و شوهری با هم بر سر موضوعی با هم می جنگند، رابطه آنها ناسالم 
است.زیرا در دنیا نمی توان زوجی را یافت که در هیچ زمینه ای اختلاف 
نداشته باشند. مهم ترین موضوع این است که همسران دانا، روش های 

خوب جنگیدن را می دانند.
در این مقاله به 5 مورد از این اختلاف ها که اصلی ترین هستند، 

اشاره شده است:
مسائل مادی

رک و راست بگوییم، بیشتر دعواهای زن و شوهر بر سر پول، به ندرت 
به خود پول ربطی دارد. بنابراین اگر می خواهید دعوا بر سر این موضوع 
را به حداقل برسانید، ریشه اصلی آن را که معمولا از یکسری بیم و ترس 
ناشی می شود، بیابید. به طور عمده ترس از عدم آگاهی در خصوص 
اولویت های مهم زندگی، نداشتن آینده ای امن، احترام نگذاشتن به 
ارزش ها و نرسیدن به آرزوها چهار دلیلی هستند که منجر به بحث و 

جدل بر سر پول می شود.
عدم رضایت از رابطه جنسی

بیشتر مواقع نداشتن رابطه جنسی مناسب باعث بروز اختلاف بین 
زن و شوهرها می شود. برای داشتن رضایت از رابطه جنسی، بهتر است 

که همسران راه حلی برای عدم هماهنگی شان با یکدیگر پیدا کنند.
خستگی مفرط یکی از دلایلی است که باعث می شود، زن و شوهر 
تمایلی به رابطه جنسی نداشته باشند. اگر در این مورد موضوعی شما 

را ناراحت می کند، باید در خصوص آن با همسرتان بدون شرمندگی 
صحبت کنید.

فقط کار
هنگام بحث و دعوا به جای اینکه از همسرتان انتقاد کنید مشکل خود 
را به شکل شکایت مطرح کنید. با این کار باعث می شوید همسرتان هم 
در مقابل شما جبهه گیری نکند. مقدار ساعت کاری می تواند موجب 
بروز اختلاف در روابط شما و همسرتان شود. برای به حداقل رساندن این 
اختلاف، شب را برای گذراندن کنار یکدیگر اختصاص دهید. در تحقیقی 
مشخص شده است که زن و شوهرهایی که حداقل یکبار در هفته زمانی 
را برای ارتباط با یکدیگر و تفریح کردن می گذرانند، تقریبا سه برابر و نیم 

بیش از دیگران، احساس خوشبختی می کنند.
نقش کودکان در مشاجره

روش تربیت کودکان موضوع دیگری است که منجر به بروز اختلاف 
بین زن و شوهر می شود. و خود کودکان نیز با رفتارهایشان، آتش این 

دعوا را برافروخته تر می کنند.
برای کاهش این تضادها، هرگز در مقابل فرزندتان با یکدیگر مخالفت 
نکرده و اختلافات خود را در خصوص تربیت فرزندتان ، وقتی تنها 

هستید، مطرح کنید.
کارهای روی زمین مانده خانه

بیشتر درگیری ها بر سر کارهای منزل زمانی شروع می شود که یکی 
از طرفین شروع به شمارش تعداد کارهایی می کند که انجام داده است.

شرایط و اوضاع هر ازدواجی مدام تغییر می کند، بنابراین اگر بخواهید 
چرتکه به دست بگیرید، مسلما زندگی زناشویی تان را دچار پریشانی 
و اضطراب می کنید. برای پیشگیری از چنین جر و بحثی، بهتر است 
با تقسیم وظایف، به همدیگر کمک کنید. به طور کلی وجود تضاد در 

زندگی امری اجتناب ناپذیر است اما اگربتوان این تضاد و اختلاف ها را 
در مسیر درستی قرار داد، منجر به رشد و بالندگی زن و شوهر شده و 

آنها به یکدیگر نزدیک تر می شوند.
بهترین روش حل اختلافات در یک خانه

حال ببینیم به چه روشی می توان اختلافات بین خود و همسر را 
مدیریت کرد؟ از چه روش هایی برای مطرح کردن مشکلات و اختلافات 
باید استفاده کرد؟ زمان مناسب برای بیان اختلافات در خانواده ما چه 
زمانی است؟ و... برای جلوگیری از تبدیل دعوا ها و اختلافات به رفتارهای 
خشونت آمیزی مثل کتک کاری ، جرو بحث های کلامی یا شکستن 

وسایل منزل، انجام برخی مهارت ها ضروری است. از جمله:
آرامش تان را حفظ کنید

بیشتر مواقع نداشتن رابطه جنسی مناسب باعث بروز اختلاف بین زن 
و شوهرها می شود. برای داشتن رضایت از رابطه جنسی، بهتر است که 

همسران راه حلی برای عدم هماهنگی شان با یکدیگر پیدا کنند
نشانه های تنش را در خودتان شناسایی کنید. اگر از کوره در رفته 
اید و احساس می کنید روی رفتارتان هیچ کنترلی ندارید، پنجره را باز 
کنید و نفس عمیقی بکشید و سعی کنید خود را آرام کنید. موقعی که 
احساس برانگیختگی هیجانی می کنید حتما باید حرف های آرام بخش 
به خود بگویید. هنگام بحث و دعوا به جای اینکه از همسرتان انتقاد کنید 
مشکل خود را به شکل شکایت مطرح کنید. با این کار باعث می شوید 

همسرتان هم در مقابل شما جبهه گیری نکند
جبهه گیری تا اطلاع ثانوی ممنوع

هنگام دعوا حالت تدافعی به خودتان نگیرید سعی کنید شنونده خوبی 
باشید سرزنش نکنید وقتی از شما انتقاد می شود ابتدا به خوبی گوش 
دهید در این لحظه خودتان را جای همسرتان بگذارید و از دریچه چشم 

او به ماجرا بنگرید.
هنگام بحث و دعوا به جای اینکه از همسرتان انتقاد کنید ، مشکل 
خود را به شکل شکایت مطرح کنید. با این کار باعث می شوید همسرتان 
هم در مقابل شما جبهه گیری نکند. انتقاد آسیب زاست با این حال 
ممکن است برخی مواقع سازنده باشد. موقعی که انتقاد از شما درست 

است، بهترین راه این است که آن را به سادگی قبول کنید.
همسرتان را درک کنید

 با تایید او به وی بفهمانید که او را درک می کنید. وقتی که همسر 
شما احساس کند تصدیقش می کنید به شما بیشتر اعتماد می کند و 
بیشتر به شما گوش می کند. مسئولیت رفتار خود را بپذیرید و اگر لازم 
است معذرت خواهی کنید. شنونده فعالی باشید. وقتی که او صحبت می 
کند به جای جبهه گیری و بازخورد آنی خوب گوش کنید و با حالت 

چهره و تصدیق به وی بفهمانید که به حرف های او گوش می دهید.
بحث را به تعویق بیندازید

 برای وضعیت هایی که در ارتباط خود با همسرتان بیشتر عصبانی 
می شوید، علامت هایی را با توافق همدیگر تعیین کنید. هرگونه علامتی 
که نشان می دهد عصبانیت شما در حال تشدید است می تواند علامتی 
برای لزوم وقفه باشد. هنگامی که صدایتان بلند تر می شود، از تحقیر و 
توهین استفاده می کنید، یا تهدید جسمی می کنید، به سمت وسایل 
منزل حمله می کنید و... در چنین مواقعی تقاضای وقفه کنید و فرصتی 

را برای آرام شدن به یکدیگر بدهید.
عصبانیت همسرتان را بپذیرید

 این را بپذیرید که همسرتان به هر دلیلی، موجه یا غیرموجه در حال 
حاضر عصبانی است به جای پرخاشگری متقابل عصبانیت وی را بپذیرید 

و برای آرام شدن شرایط تلاش کنید.






